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Dobrodošli v Kotičku za 
tretje življenjsko obdobje

Prepričan sem, da ste že slišali za Festival za tretje 
življenjsko obdobje, ki vsako leto poteka v Cankarje-
vem domu v Ljubljani in tradicionalno prinaša pestro 
dogajanje na razstavnih prostorih ter bogat izobraže-
valni, strokovni, kulturni in spremljevalni program.

Prav tako ste zagotovo že slišali za Slovensko uni-
verzo za tretje življenjsko obdobje, ki je največja na-
cionalna mreža institucij, namenjenih izobraževa-
nju, učenju in druženju odraslih. V Sloveniji deluje 
52 univerz za tretje življenjsko obdobje, nam najbliž-
ja je v Velenju, ki z dokaj dobro teritorialno razpore-
jenostjo zmanjšujejo neenakosti v dostopu starejših 
do izobraževanja.

Slovenija se intenzivneje kot večina razvitih držav 
sooča s staranjem prebivalstva. V prihodnjih treh de-
setletjih bo živelo še enkrat več starejših prebival-
cev kot danes, leta 2060 pa bodo starejši predstavlja-
li skoraj tretjino vseh prebivalcev države. Zniževanje 
števila rojstev in daljša življenjska doba sta po osa-
mosvojitvi privedla do povečanja deleža starejših od 
65 let z desetine na petino skupne populacije. 

Ampak leta so samo številke, pravijo tisti, ki se z 
njimi ne obremenjujejo. Ljudje se namreč začnejo 
starati predvsem v glavi. Medtem ko se telo neizogib-
no stara, ostaja razum toliko mlad, kot se nekdo po-
čuti, zato je pomembno, da ljudje na starost ostanejo 
telesno aktivni, skrbijo za zdravo prehrano in men-
talno aktivnost ter se, kolikor se da, izogibajo dušev-
nim pretresom.

Zgornja Savinjska dolina seveda ni nobena oaza, ko 
gre za prej omenjene trende, in to se pozna na vseh 
področjih, tudi v strukturi bralcev Savinjskih novic. 
Zato smo v uredništvu sprejeli odločitev, da uvedemo 
novo rubriko, ki smo jo poimenovali Kotiček za tretje 
življenjsko obdobje.

V tej rubriki bodo zainteresirani bralci – in to niso 
samo starejši ampak tudi njihovi svojci ter skrbniki 
– našli koristne informacije in nasvete za kvalitetno 
življenje, obvestila o dogodkih, ki so zanje zanimi-
vi oziroma so jim tematsko blizu, informacije o de-
lovanju organizacij, ki povezujejo starejše, izpostavi-
li pa bomo tudi kakšne primere dobre prakse, saj ve-
mo, da zgledi vlečejo.

Prva izdaja Kotička za tretje življenjsko obdobje na 
strani 16 prinaša informacijo o nadvse zanimivem 
projektu E-oskrba na domu. Gre za storitev social-
nega servisa, ki starejšim, invalidom in kroničnim 
bolnikom omogoča samostojnejše in varnejše biva-
nje v domačem okolju, saj zagotavlja 24-urno pove-
zavo z asistenčnim centrom oziroma zdravstvenim 
osebjem. Ob pomanjkanju prostih mest v domovih 
za starejše je to zagotovo korak v pravo smer, ki bi ga 
morala država še bolj izdatno podpreti.
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OBVLADOVANJE PREHRANSKE IN ENERGETSKE KRIZE

Vlada teži k samooskrbi državljanov s hrano in nafto

Ančka in Pero Zevzek: 
»Državi sva ponudila, da preurediva 

naše garaže v konjušnico in prevzame-
va konje s Trojan. Vsekakor se jim bova 
bolj posvetila kot sedanji lastnik, tako 
da ti trojanski konji sčasoma ne bodo 
več agresivni do računalnikov.«

OBVESTILO
V petek, 1. aprila, bo iz Luč omogo-

čen direktni avtobusni prevoz v Lju-
bljano. Potnike obveščamo, da bo imel 
postanka samo na Ljubnem ob Savinji 
in v Mozirju, da ne bo čebelarju, ki v 
parlament pelje panj, med odpiranjem 
vrat avtobusa ušlo preveč čebel. Za na-
men mestnega čebelarjenja so si na-
mreč poslanci zaželeli čebele iz Čebe-
larskega centra Saša Luče, tako se bo v 
parlamentu koristna delovna storilnost 
povečala za sto odstotkov.

Dolgotrajna suša v Sloveniji se je iz 
zime prenesla v spomladanski čas, kar 
napoveduje slabo letino kmetijskih 
pridelkov. Pomanjkanje surovin, ener-
gentov in mineralnih gnojil je dvigni-
lo njihove cene. Vse to je spodbudi-
lo vlado, da je začela težiti k čim višji 
stopnji samooskrbe državljanov s hra-
no in nafto. Tako bi pridelovalci postali 
tudi tisti, ki se doslej s tem niso ukvar-
jali, vključno s stanovalci v večstano-
vanjskih stavbah.
VLADA PRIPRAVILA STRATEŠKI NAČRT

Našim potrebam neprilagojeno vre-
me počasi, a zanesljivo narekuje spre-
membe naših navad. Ker poljščine, 
sadje, zelenjava, grozdje in hmelj zu-
naj čedalje težje uspevajo, je vlada naš-
la rešitve v gojenju naštetih pridelkov 
znotraj objektov, ki bi jim nudili zašči-
to pred negativnimi zunanjimi vplivi. 
Predstavljamo vam nekaj ukrepov, za-
pisanih v vladnem strateškem načrtu, 
ki jih bodo javnosti predstavili v petek, 
1. aprila. Za tiste, ki so odvisni od uvo-
žene energije, vlada pripravlja program 
odvajanja od uvozne odvisnosti.
PRAZNA STANOVANJA KAR KLIČEJO 

PO UKREPIH
V Sloveniji je praznih okoli 71 tisoč sta-

novanj in hiš, ki bi lahko nudili zavetje 
kakovostni zemlji in pridelkom pa tudi 
domačim živalim. Hkrati imajo nekate-
ri lastniki objektov prazne, neizkorišče-
ne prostore, kjer bi lahko gojili kmetij-
ske pridelke s pomočjo umetnih gnojil in 
umetne svetlobe. Na mizi je tudi predlog 
za subvencije ogledal, ki bi sončno svet-
lobo preusmerjala v gojiščne prostore.

MANJŠI VRTOVI TUDI V BLOKIH
V večstanovanjskih stavbah bi si lah-

ko tam živeči v dnevnih sobah in na 
balkonih uredili manjše vrtove. Tako bi 
bila nepotrebna zaščita pridelave pred 
divjadjo in zvermi. Uvedli pa bi proti-
potresno zavarovanje poljščin in povr-
tnin. Za namakanje bi pozimi zbira-

li padavinski sneg in v ostalih obdob-
jih deževnico. Kopati v tla za šterne in 
vodnjake bo v blokih prepovedano, če 
že ni. Tudi v kleteh.

Mošancelj, bobovec, krivopecelj, car-
jevič in druge stare sorte jabolk bi lah-
ko imeli posajene v jedilnih prostorih, 
kjer bi se pod jablanami ob obedih zbi-
rale družine.

PRAVILA GLEDE TRT IN ŽIVINE
Vinske trte bi seveda sadili samo na 

prisojnih legah balkonov. Bloki, ki so 
na poplavnih območjih, po vladnih na-
črtih ne morejo imeti vinskih kleti. Ka-
kor so zapisali v načrte, bi se piščančja 
reja gojila na podstrešjih stavb, med-
tem ko bi naj bili štirinožci nameščeni 
v pritličjih le-teh.

V mesta in vasi bo z uvedbo živi-
noreje v blokih potrebno postaviti te-
mu primerne prometne znake, ki bodo 
opozarjali voznike na živino na cestah.

LETNO PREMIKANJE POLJŠČIN PO 
DOLOČENEM ZAPOREDJU

Kolobarjenje je nujno potrebno. Ta-
ko bodo eno leto stanovalci določe-
nega bloka gojili pšenico, drugo leto 
hmelj, tretje brokoli ali kakor bo dolo-
čeno. Vsekakor bo za samooskrbo pot-
rebno povečati orne površine na stre-
hah blokov in jih primerno opremiti s 
ptičjimi strašili.

Ko otrok preraste voziček, se lahko 
vanj posadi solato, v voziček, ne v ot-
roka, in se ga čez dan zapelje na sonce 
in dež, spet voziček, ne otroka.

AKTIVNO VKLJUČENA TUDI POŠTA 
Zaradi povečanega obsega povpra-

ševanja naj bi Pošta Slovenije prevze-
la raznos semen in sadik. Poštarji bi 

dostavljali tudi vse ostalo potrebno. V 
povprečju pride na stanovanje pet de-
ževnikov in dva krta.

KAKO DO DOMA PRIDELANE 
NAFTE

Podjetje BSH Hišni aparati Nazarje je 
dobilo nalogo, da razvije multipraktike, 
ki bodo iz plastike nazaj pridelali nafto. 
Začetne težave, ko prototipi plastičnih 
aparatov najprej pridelajo nafto iz se-
be, že premagujejo.

Spoštovane bralke in bralce prosi-
mo, da napisano vzamete s primerno 
dozo resnosti, sicer lahko zadeve glede 
na datum, zapisan na dnu strani, pos-
tanejo relativno smešne.

Nande Tavrl



Savinjske novice št. 13, 1. april 2022 5

Organizacije

UPRAVNA ENOTA MOZIRJE

Dodatne uradne ure za pridobitev 
osebnih dokumentov

V letošnjem letu številnim državlja-
nom poteče veljavnost osebnih doku-
mentov, 28. marca pa so na upravnih 
enotah začeli sprejemati tudi vloge za 
izdajo biometričnih osebnih izkaznic. 
Zavoljo hitrejše obravnave bodo na 
upravnih enotah za pridobitev teh do-
kumentov zagotovili dodatne uradne 
ure, med drugim tudi to soboto.

DODATNE URADNE URE ZA 
PRIDOBITEV OSEBNIH DOKUMENTOV

Glede na navedeno se pričakuje več-
ji obisk strank na upravnih enotah. 
Slednje bodo v dogovoru z ministr-
stvom za javno upravo z namenom, 
da državljanom zagotovijo hitrejšo 
obravnavo, zagotovile dodatne uradne 
ure za pridobitev osebnih dokumen-
tov, kot so osebne izkaznice, potne li-
stine in vozniška dovoljenja, in sicer v 

četrtek, 31. marca, med 8. in 15. uro, ter 
v soboto, 2. aprila, med 8. in 12. uro. 
Gre za akcijo po vsej Sloveniji, saj lah-
ko državljani zamenjavo osebnih do-
kumentov uredijo v katerikoli uprav-
ni enoti, ne nujno v kraju svojega bi-
vališča.

V MOZIRJU OB SREDAH IN PETKIH 
PODALJŠAN DELOVNI ČAS

Upravna enota Mozirje bo do prekli-
ca samo za izdajo osebnih dokumen-
tov podaljšala tudi čas uradnih ur za 
poslovanje s strankami. Ob sredah bo-
do tako na voljo do 18. ure, ob petkih pa 
do 14. ure. Ob tem vse, ki si bodo ure-
jali nove osebne dokumente, prosijo za 
strpnost, saj jim kadrovske možnos-
ti ne omogočajo odprtja več kot dveh 
okenc za sprejem vlog.

Benjamin Kanjir

ANDRAGOŠKI ZAVOD LJUDSKA UNIVERZA VELENJE 

V šestih letih brezplačno svetovali 742 zaposlenim  
Marca se je zaključil šestletni projekt 

brezplačnega individualnega svetova-
nja za zaposlene, ki ga je izvedel An-
dragoški zavod Ljudska univerza Vele-
nje skupaj s Šolskim centrom Velenje. 
Na zaključnem dogodku v Velenju so 
predstavili rezultate projekta, v katere-
ga je bilo vključenih tudi precej Zgor-
njesavinjčanov.

POSEBNA POZORNOST 
RANLJIVIM SKUPINAM

Ljudska univerza Velenje (kot no-
silec projekta) in Šolski center Vele-

nje (kot konzorcijski partner) sta bi-
la leta 2016 izbrana na javnem raz-
pisu za financiranje šestletnega pro-
jekta Informiranje in svetovanje 
ter ugotavljanje in vrednotenje ne-
formalno pridobljenega znanja od 
2016 do 2022. Projekt je bil name-
njen zaposlenim, ki potrebujejo do-
datna usposabljanja, kvalifikacije ali 
prekvalifikacije zaradi potreb na tr-
gu dela oziroma na delovnem mestu. 
Posebno pozornost so namenili ran-
ljivim skupinam zaposlenih: starej-
ši od 45 let, manj izobraženi (do V. 
stopnje), priseljenci, invalidi in sa-
mozaposleni kmetje.

NAJPREJ INDIVIDUALNI NAČRT 
IZOBRAŽEVANJA 

Na individualnih svetovanjih so za-
posleni spoznali poklicne in osebne in-
terese v zvezi z izobraževanjem in kari-
ernim razvojem, svetovalke so jim po-
magale zastaviti cilje in skupaj so izde-
lali individualne izobraževalne načr-
te. Vsa neformalna izobraževanja, te-
čaji in delavnice, ki so se jih udeleži-
li v okviru projekta, so bila za udele-
žence brezplačna. Po zaključku izobra-
ževanj so ovrednotili pridobljena zna-
nja in kompetence.

CILJI DOSEŽENI IN PRESEŽENI
Cilj je bil, da bi v poglobljeno sve-

tovanje pritegnili skupaj najmanj 720 
udeležencev in da bi se vsaj 75 odstot-
kov udeležencev vključilo v formalno 
ali neformalno izobraževanje, uspo-
sabljanje ali v postopke za pridobitev 
kvalifikacije oziroma javno veljavne-
ga certifikata. Cilje so dosegli in prese-
gli, saj so v času trajanja projekta vklju-
čili 742 zaposlenih posameznikov iz 23 
različnih podjetij in javnih zavodov Ša-
leške in Zgornje Savinjske doline. 

670 ZAPOSLENIH NADGRADILO 
SVOJA ZNANJA

136 zaposlenih se je vključilo v for-
malno izobraževanje z namenom pri-
dobitve višje stopnje izobrazbe, 112 se jih 
je vključilo v različne programe za pri-
dobitev splošnih javnoveljavnih kom-
petenc, 333 zaposlenih se je vključilo v 
programe za pridobitev splošnih in po-
klicnih kompetenc, 55 zaposlenih je pri-
dobilo trajno veljavni certifikat NPK, 34 
zaposlenih pa se je vključilo v postopke 
pridobivanja drugih certifikatov. Skupaj 
je v obdobju šestih let 670 zaposlenih iz 
23 različnih podjetij in javnih zavodov 
nadgradilo in poglobilo svoja znanja ter 
pridobilo nove poklicne kompetence. 

»Zaposleni so pridobili nova znanja, 
ki jim bodo koristila pri delu na obsto-
ječem ali novem delovnem mestu in 
tudi v življenju. Pridobili so tudi sa-
mozavest, da se še vedno lahko učijo, 
da zmorejo, da so uspešni, kar jim od-
pre vrata in poveča voljo za nove vklju-
čitve, tudi voljo in motivacijo za vklju-
čitev v formalno izobraževanje. Mno-
gi starejši zaposleni niso imeli mož-
nosti izobraževanja v svojem doseda-
njem življenju in je bila to zanje en-
kratna priložnost,« je ob zaključku pro-
jekta povedala Biserka Plahuta, sveto-
valka v Svetovalnem središču Velenje.

Vesna Petkovšek

Na zaključnem dogodku v Velenju so predstavili rezultate projekta, v katerega 
je bilo vključenih tudi precej Zgornjesavinjčanov. (Foto: LUV)
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MIRKO STRAŠEK, DIREKTOR KLS LJUBNO

»Ključna je bila specializacija, nato 
pa politika stalnega napredka«

Družba KLS Ljubno letos pra-
znuje 50 let delovanja. To je 
častitljivo obdobje za vsak go-
spodarski subjekt, tudi v tuji-
ni se takšne tradicije ne bi sra-
movalo nobeno podjetje. Mir-
ko Strašek, ki je s krajšo pre-
kinitvijo na čelu družbe ves ta 
čas, je z nami delil nekaj spo-
minov na preteklo obdobje in 
misli ob jubileju, ker pa je za-
radi obsega nemogoče vse ob-
javiti naenkrat, bomo nekate-
re predstavili v prihodnjih šte-
vilkah Savinjskih novic.

Ko pogledam nazaj na teh petdeset 
let, lahko rečem, da sem zadovoljen in 
vesel, da smo prišli do točke, kjer smo 
zdaj. Podjetje posluje odlično, dosega-
mo najboljše rezultate v vsej naši zgo-
dovini, imamo ugled v mednarodnem 
poslovnem okolju, smo dovolj moč-
ni, da smo lahko zanesljiv partner tudi 
najzahtevnejšim kupcem, v lokalnem 
in nacionalnem merilu delujemo kot 
družbeno odgovoren subjekt. Če vse 
to strnem, sem lahko tudi ponosen, da 
smo zaposleni v KLS v sodelovanju s 
poslovnimi partnerji uspešno prema-
gali vse dosedanje izzive na poti naše-
ga razvoja in dosegli nivo, ki smo si ga 
želeli. Pri tem ne gre samo za to, da do-
segamo odlične poslovne rezultate, za-
gotavljamo delovna mesta z visoko do-
dano vrednostjo, podpiramo delovanje 

prostovoljskih organizacij in doniramo 
v humanitarne namene, ampak smo v 
tem času s svojim delovanjem postali 
tudi gibalo razvoja v lokalni skupnos-
ti. V 50 let KLS sem vložil 50 let svoje-
ga življenja. Ko sem prišel na Ljubno, 
sem bil star 26 let, torej sem v podje-
tje vložil vso svojo mladost in življenj-
sko energijo, zato je ta jubilej tudi moje 
osebno potrdilo.

• Katere razvojne mejnike bi iz-
postavili kot najpomembnejše?

Naših 50 let bi lahko razdelil točno 
na dve polovici. Prvo obdobje je trajalo 
od leta 1972 do leta 1997. Leta 1972 je bila 
na Ljubnem v okviru takratnega pod-
jetja Gradbenik »spočeta« kovinarska 
dejavnost, ki do takrat v Zgornji Savinj-
ski dolini ni bila razvita, zato smo bili 
prvih petnajst let bolj šola kot tovarna, 
saj smo morali praktično iz nič vzgoji-
ti svoje kadre. Ni bilo kovinarjev, ni bi-
lo strugarjev, ni bilo rezkalcev in varil-
cev, imeli smo samo par vodovodarjev 
in kleparjev ter enega kovača. Kadre, ki 
smo jih potrebovali, smo morali for-
mirati v okolju, ki je bilo takrat izrazito 
usmerjeno v kmetijstvo, gozdarstvo in 
lesarstvo. Leta 1975 nas je bilo v podje-
tju okrog 64, imeli pa smo 25 vajencev. 

Decembra 1974 je Kovinarstvo Ljubno 
postalo samostojna pravna oseba. Po-
slovali smo sicer pozitivno, imeli smo 
skromne plače, vendar nismo ustvarja-
li rezultata, ki bi nam omogočal napre-
dek na višji tehnološki nivo. Leta 1990 
je prišlo do razpada takratnega jugoslo-
vanskega trga. Mi smo si pred tem zas-
tavili kar nekaj ambicioznih projektov, 
začeli smo proizvajati stroje in jih veči-
no prodali v Jugoslaviji, nekaj malega 
tudi v vzhodnoevropske države, v Ka-
nado ter ZDA pa manjše količine indu-
strijskih nožev. Obdobje od leta 1990 do 
leta 1997 je bilo za nas strahovito težko, 
v nekdanjih jugoslovanskih republikah 
smo izgubili ogromno denarja, nobene 
podpore nismo imeli, nihče nam ni bil 
pripravljen pomagati, to je bil čas vsa-
kodnevnega boja za preživetje. 

• Kako ste se reševali v tako zah-
tevni situaciji?

Leta 1992, ko smo dosegli dno, smo 
izgubili 90 odstotkov naročil, zaposle-
nih pa je bilo 128 ljudi. Odpuščanje za 
nas ni bila solucija, saj smo nastali za-
to, da bomo zaposlovali, ne da bomo 
odpuščali. S takšnim bremenom je bi-
lo težko razmišljati o prihodnosti, og-
romno časa in energije smo vsak me-

sec porabili za to, da smo zagotovili de-
nar za izplačilo plač. Z izplačili smo po-
gosto zamujali, ampak izplačali smo 
jih vedno v tekočem mesecu, razen 
enkrat, ko nam banka ni realizirala do-
govorjenega odkupa terjatev. To je bilo 
zelo stresno obdobje, vendar smo se v 
tistem času tudi marsikaj naučili. Nau-
čili smo se varčevati, spoznali smo po-
men produktivnosti, kakovosti in za-
nesljivosti, vse to pa so temelji dobrega 
gospodarjenja. 

• Kdaj se je krivulja uspeha znova 
obrnila navzgor?

Na začetku drugega 25-letnega ob-
dobja, v letu 1997, smo zaključili posto-
pek lastninjenja podjetja. Postopek je 
potekal po zakonu o lastninjenju, za-
posleni smo imeli leta 1997 v delniški 
družbi manjšinski delež, okrog 38 od-
stotkov, ostale deleže so imeli trije dr-
žavni skladi in Železarna Ravne. Isto-
časno smo sprejeli odločitev, da se spe-
cializiramo za proizvodnjo zobati obro-
čev in orodij, nekoliko kasneje so prev-
ladali obroči.

Lastninjenje je naredilo situacijo bolj 
pregledno in je terjalo spremembo raz-
mišljanja v glavah zaposlenih. Če so bi-
le prej v ospredju pravice, je sedaj na-
stopilo obdobje, ko so za preživetje 
najprej obveznosti in šele nato pravi-
ce. Po specializaciji smo se usmerili na 
razvita zahodna tržišča, ker smo se po 
slabi izkušnji s propadlimi jugoslovan-
skimi partnerji zavedali, da moramo 
sodelovati z najboljšimi in ne s takšni-
mi, za katere ne veš, ali bodo jutri še 
obstajali ali ne. Seveda je to bilo zelo 
zahtevno, saj imajo najboljši najvišje 
zahteve kakovosti in cenovne konku-
renčnosti, ampak druge prave poti ni-
ti ni bilo. 

• Kako ste postali dovolj konku-
renčni, da ste lahko začeli sodelovati 
z najboljšimi?

V letih 1997-2000 smo začeli z avto-
matizacijo proizvodnje. Težava je bila 
v tem, da nismo imeli lastnih sredstev 
za investicije, ker smo v preteklem ob-
dobju vse porabili za preživetje. To je 
bilo obdobje, ko so nas banke gleda-

(Foto: Peter Marinšek)

»Ko sem prišel na Ljubno, sem bil 
star 26 let, torej sem v podjetje vložil 
vso svojo mladost in življenjsko ener-
gijo, zato je ta jubilej tudi moje oseb-
no potrdilo.«
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le kot »spufano firmo«, nobena nam 
ni dala posojila. Napredovali smo lah-
ko le z majhnimi koraki, za vsak znesek 
smo trikrat premislili, kaj bomo kupili. 
Danes vložimo v razvoj in posodobitev 
procesov deset milijonov evrov letno, 
takrat pa je bil problem zbrati 20 tisoč 
nemških mark, ki smo jih potrebovali 
za obnovitev stroja v proizvodnji, da bi 
z njim delali zobate obroče. 

Leta 2002 smo se odločili, da gremo 
na nemški trg, čeprav smo imeli mož-
nost delati na nekaterih nizkocenovnih 
in manj zahtevnih trgih, kot sta itali-
janski in francoski, vendar smo se za-
vedali, če želimo naprej, moramo dela-
ti z najboljšimi. Leta 2006 smo se od-
ločili za robotizacijo, ker smo ugotovili, 
da brez tega ne bomo dovolj hitro nap-
redovali in dosegli svojih ciljev. Pri tem 
smo bili med prvimi v Sloveniji in če 
danes razmišljam o takratnih potezah, 
lahko rečem, da smo skočili na glavo v 
vodo, ne da bi se prepričali, kako glo-
boka je. Ampak nam je uspelo. 

• Leta 2008 ste bili soočeni z glo-
balno gospodarsko in finančno kri-
zo …

Kriza, ki se je začela leta 2008, sama 
po sebi za nas ni bila tako velik pro-
blem, problem je bil, ker nas je dolete-
la v času, ko smo pred tem veliko inve-
stirali s krediti in smo bili zelo zadolže-
ni. Takrat, leta 2008, smo postavili šti-
ri robotizirane linije, kar je predstavlja-
lo izjemen tehnološki napredek, terja-
lo pa veliko denarja. Z bankami smo 
se pravočasno dogovorili za reprogram 
kreditov in nadaljevali po poti nepre-
stanega napredka. V krizi so nekate-
ri naši konkurenti zašli v težave, ker so 
denar vlagali špekulativno. Mi pa smo 
vlagali v moderne in učinkovite proi-
zvodne zmogljivosti in smo imeli ka-
pacitete, da smo lahko prevzeli njiho-
va naročila. 

Povečali smo konkurenčnost, dra-
stično smo zmanjšali zaloge, z denar-
jem iz znižanih zalog smo poplačali 
kredite, začasno smo ustavili investi-
cije in vlagali samo v tisto, kar je bilo 
res nujno in kar je bilo treba dokonča-
ti, in v nekaj letih smo v celoti odpravi-
li zadolženost. Istočasno smo bistveno 
povečali prodajo in proizvodnjo, ne sa-
mo količinsko ampak tudi vrednostno. 
Od takrat naprej investiramo izključno 
z lastnimi sredstvi.

• Danes je KLS Ljubno družba z 
omejeno odgovornostjo v lasti druži-
ne Strašek. Kako je prišlo do tega la-
stništva? 

Mi nismo imeli namena postati ve-
činski lastniki, ampak ker se je večina 
sodelavcev odločila, da prodajo svoje 
deleže, smo hoteli preprečiti, da podje-
tje pride v roke, ki bi ga lahko zapravile. 
V Sloveniji je bilo na žalost kar veliko 

takih zgodb. Moje razmišljanje je bilo, 
da nisem tukaj delal 40 let, zato da bo 
nekdo potem vse skupaj lahkomisel-
no zafrčkal. Leta 2011 je družina Strašek 
postala večinski lastnik podjetja, kas-
neje pa smo odkupili deleže od še ne-
kaj preostalih solastnikov. 

• Katera poteza ali odločitev je 
bila za današnji uspeh KLS Ljubno 
ključna?

Takšnega uspeha se ne da doseči z 
eno potezo. Ključna je bila specializa-
cija, nato pa politika stalnega napredka 
in velika vlaganja v razvoj kadrov, pro-
izvodov in procesov. Pridobili in vzgo-
jili smo veliko število dobrih strokov-
nih kadrov. Mi smo se zavedali, da mo-
ramo zaradi velikega zaostanka za naj-

boljšimi teči bistveno hitreje kot naši 
konkurenti, če jih želimo ujeti. Tisti, ki 
so bili takrat glavni na evropskem trgu, 
so na nas gledali podcenjujoče, kar je 
nam koristilo, njih pa je kasneje drago 
stalo. Rezultati napredka so bili sprva 
skromni, ker ni bilo denarja, poleg te-
ga pa smo se morali dokazati z rezulta-
ti. Več let je potrebno, da te odjemalci 
spoznajo, da upravičiš njihovo zaupa-
nje in da te sprejmejo. Tudi danes, ko 
že imamo dobro ime, če želimo zače-
ti dobavljati novemu kupcu, traja naj-
manj tri leta, da posel steče na polno. 
Na tak način smo zadnjih 20 letih stal-
no rasli in se razvijali. 

• V monografiji, ki ste jo izdali leta 
2002, ste med drugim zapisali, da se 
želite povzpeti na najmanj tretje mes-
to med proizvajalci zobatih vencev v 
Evropi in povečati tržni delež na vsaj 
20 odstotkov. Kako iz današnjega zor-
nega kota komentirate ambicioznost 
tega cilja?

Osebno sem mnenja, da morajo bi-
ti cilji, ki si jih zastaviš, ambiciozni. 
Postaviti moraš cilje, za katere ljudje 
včasih mislijo, da niso dosegljivi. Kaj-
ti če postaviš nizke cilje in jih dose-
žeš brez posebnega napora, ne boš na-
redil bistvenega premika in potrebnih 
sprememb, ki so potrebne za dolgoroč-
no konkurenčnost, ker se prehitro za-
dovoljiš. Cilji morajo biti realni, vendar 
težko dosegljivi. 

Mi smo prej omenjeni cilj doseg-
li in presegli. Želeli smo dvigniti kon-
kurenčnost podjetja do te ravni, da bo-
mo lahko tekmovali z najboljšimi v na-
ši tržni niši in dobavljali najzahtevnej-
šim kupcem. Danes smo ena od dveh 
najbolj konkurenčnih podjetij na svetu 

v naši niši, po kakovosti smo najboljši, 
po velikosti smo drugi na svetu in prvi 
v Evropi. Naš tržni delež v Evropi znaša 
okrog 70 odstotkov, svetovni tržni de-
lež pa okrog 18 odstotkov. Kar smo si 
pred 20 leti zastavili za cilj za Evropo, 
smo sedaj dosegli v svetovnem merilu. 

• S kakšnim pristopom ste uspe-
li priti do statusa zaželenega doba-
vitelja avtomobilskih proizvajalcev, 
ko pravzaprav kupci iščejo vas in ne 
obratno?

Osnova vsega je naša poslovna kul-
tura in poslovna politika. V prispodo-
bi bi se izrazil takole. Obstaja veliko go-
stiln, v katere lahko gremo, nekatere so 
si podobne po kvaliteti hrane, ki jo nu-
dijo, najraje pa gremo tja, kjer se čuti-
mo zaželeni in nas prijazno postrežejo. 
Mi smo se zavedali, da moramo poleg 
vsega, kar sem prej omenil, razviti tu-
di storitveno oziroma uslužnostno na-
ravnanost. Kupci morajo čutiti, da rad 
poskrbiš za njihove potrebe, zato sa-
mo besede niso dovolj, takšno narav-
nanost je treba živeti, in to ni enostav-
no, to terja veliko napora. 

Za status zaželenega dobavitelja je 
potrebna tudi kakovost, proizvodov in 
storitev. Ko smo pred petnajstimi le-
ti dosegli visok nivo manj kot 5 ppm, 
to pomeni pet slabih kosov na milijon 
dobavljenih kosov, se nismo ustavili. 
Še vedno napredujemo in letos dose-
gamo 0,25 ppm, kar pomeni, da ima-
mo en slab kos na štiri milijone doba-
vljenih kosov. Reklamacij praktično ni-
mamo. Takšen nivo kakovosti dosega-
mo s konkurenčnimi cenami in pravo-
časnimi dobavami, nikoli ne zamudi-
mo, kar pa ne pomeni, da lahko vsa-
ko naročilo takoj realiziramo. Če ga ne 
moramo, to takoj povemo in se dogo-
vorimo, kdaj lahko. Kupcu pomagamo, 
če je le mogoče. Med vsemi proizvajalci 
na svetu najhitreje reagiramo. Celo na 
Kitajsko smo že pošiljali naše izdelke z 
avionom, ker jih doma niso mogli do-
biti pravočasno. To so preproste vendar 
potrebne lastnosti, ki jih mora imeti 
podjetje, če želiš biti zaželen poslovni 
partner in da te kupci sami poiščejo, ko 
te potrebujejo.

• Kaj si želite v jubilejnem letu 
2022?

Ob našem jubileju si želim, da bi se 
KLS še naprej razvijal in napredoval, 
kar pa ni odvisno samo od nas, zelo 
pomembno je tudi spodbudno poslov-
no okolje. Zahvaljujem se vsem, ki so 
nam v tem času tako ali drugače sta-
li ob strani, ki delijo naše uspehe z na-
mi, to nam veliko pomeni. Mi se zave-
damo, da je treba najprej nekaj dati, da 
lahko potem nekaj dobiš. Veselim se, 
da bomo tudi v prihodnosti skupaj na-
redili še marsikaj dobrega.

Pogovarjal se je Franci Kotnik

»Kupci morajo čutiti, da rad 
poskrbiš za njihove potrebe, zato 
samo besede niso dovolj, takšno 
naravnanost je treba živeti, in to 
ni enostavno, to terja veliko na-
pora.«
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OBRTNO-PODJETNIŠKA ZBORNICA SLOVENIJE 

Veliko finančnih spodbud, prijave preveč zapletene 
Območne obrtno-podjetniške zbor-

nice iz Savinjske regije, med njimi tu-
di mozirska, so skupaj z Ministrstvom 
za gospodarski razvoj in tehnologijo v 
četrtek, 24. marca, v Celju organizira-
le dogodek, na katerem so predstavi-
li razpise in spodbude za mala in sre-
dnja podjetja.
FINANČNE SPODBUDE IN PROGRAMI 

VSEBINSKE PODPORE
Aktualne razpise Slovenskega pod-

jetniškega sklada je predstavila direk-
torica Maja Tomanič Vidovič: »Imamo 
tako finančne spodbude kot tudi pro-
grame vsebinske podpore, kar smo de-
nimo storili z vavčerji. V času epidemi-
je smo razdelili mikro kredite in garan-
cije v vrednosti več kot 400 milijonov 
evrov.« Vsako leto podprejo štirideset 
zagonskih podjetij na njihovi začetni 
poti. Mlado inovativno podjetje lahko 
prejme tudi do 1,2 milijona evrov za-
gonskih sredstev. 

SPODBUDE ZA RAZISKOVALNO 
RAZVOJNE PROJEKTE

Rok Capl, vršilec dolžnosti direktorja 
SPIRIT Slovenija, je prav tako predstavil 
aktualne razpise. Med njimi so spodbude 
za raziskovalno razvojne projekte in so 
namenjene podjetjem, ki so usmerjena 
v zeleni prehod ali krožno gospodarstvo. 
Vsi javni razpisi so objavljeni na spletni 
strani agencije www.spiritslovenia.si. 

NA VOLJO DVA MILIJONA EVROV 
REGIONALNO RAZVOJNEGA SKLADA 

Finančne spodbude Slovenskega re-
gionalno razvojnega sklada je predsta-
vil direktor Matjaž Ribaš: »Naši cilji 
so usmerjeni v regionalni razvoj, bre-
zogljično družbo in digitalizacijo.  Med 
odprtimi razpisi so financiranje v višini 
dveh milijonov evrov, namenjeno tako 
za kmetijstvo kot podjetništvo.«

RAZPISE JE TREBA POENOSTAVITI
Predsednik Obrtne zbornice Slove-

nije Branko Meh je ob tej priložnos-

ti naslovil apel na pristojne, da se raz-
pisi poenostavijo, da se bo lahko na-
nje prijavil vsak obrtnik oziroma pod-
jetnik. Da so razpisi preveč birokrat-
sko zapleteni, se je strinjal tudi Peter 
Pišek, predsednik Območne obrtno-
-podjetniške zbornice Celje, ki je de-
jal: »Potrebuješ svetovalce in odvetni-
ke, da se sploh lahko prijaviš na te raz-
pise.«

MINISTER O POMOČI 
GOSPODARSTVU ZARADI VOJNE 

V UKRAJINI 
Dogodka sta se udeležila tudi minis-

ter za gospodarski razvoj in tehnologi-
jo Zdravko Počivalšek, ki je spregovoril 
o reševanju gospodarstva v času epide-
mije in aktualnih gospodarskih razme-
rah v povezavi z vojno v Ukrajini in Da-
mijan Dolinar, predsednik uprave SID 
banke, ki je predstavil njihove aktual-
ne produkte.

Vesna Petkovšek

KLEMEN MATK, KANDIDAT NSI NA DRŽAVNOZBORSKIH VOLITVAH

»Imamo dober program in sposobne ljudi, 
ki znamo in zmoremo«

Na državnozborskih volitvah, ki bodo 
24. aprila, bo v Zgornji Savinjski dolini 
za stranko Nova Slovenija (NSi) kandi-
diral Klemen Matk, ki prihaja z viso-
kogorske kmetije na Solčavskem. Tam 
so pripravili tudi njegovo predstavitev. 
Kot je povedal, se iz solčavskih planin, 
kjer gospodari na nadmorski višini 1165 
metrov, v dolino odpravi, kadar je za to 
potreba: »Mogoče se zato ne srečujemo 
pogosto, pa vendar se Zgornjesavinjča-
ni poznamo in vemo, kaj kdo dela.« 

NA MATKOVEM TRI GENERACIJE
Na Matkovem živijo in delajo v po-

vezanosti tri generacije. Matk, inženir 
kmetijstva, z ženo Janjo primarno de-
javnost kmetijstva in gozdarstva v zad-
njih letih dopolnjuje s turizmom. Pred 
dobrim desetletjem je kmetijo prevzel 
od staršev, ki še vedno pomagata pri 
delu, v aktivnosti pa se že vključujejo 
tudi predstavniki naslednje generaci-
je: dva sinova sta srednješolca, trije pa 
obiskujejo osnovno šolo. 

ZASTOPA INTERESE GORSKIH 
KMETIJ IN PODEŽELJA

Preko Kmetijsko gozdarske zborni-
ce, Zveze lastnikov gozdov, Zavoda za 
gozdove Slovenije in Občine Solčava 
Matk zastopa interese gorskih kme-

tij in podeželja: »Dvajset let se borimo 
za kmečke pravice, ki izhajajo iz po-
sesti. Delo in izdelki kmetov so podce-
njeni in kmetje vidimo rešitev v direk-
tnem trženju ter povezovanju kmečkih 
proizvajalcev, kar pa zahteva dodatno 
udejstvovanje vseh članov družine.« 

POMEMBNA USKLAJENO 
DELOVANJE IN STRPEN DIALOG

V mandatu, ki se izteka, je vlado so-

oblikovala tudi stranka NSi in v tem 
obdobju so bili na kmetijskem ter goz-
darskem področju deležni več poslu-
ha, ugotavlja Matk. Premiki so počas-
ni, a vendar so. Pomembna sta uskla-
jeno delovanje in strpen dialog, saj je 
lahko le povezana skupnost, ki gradi 
na gospodarstvu, kulturi in vrednotah, 
močna in uspešna. Področja, ki so še 
posebej potrebna pozornosti, od zdra-
vstva, energetike, samooskrbe, socia-
le, gospodarstva in telekomunikacij do 
digitalizacije, člani NSi jemljejo z vso 
resnostjo in imajo zanje izdelan pro-
gram.

ZA VREDNOTE, KI JIH NAREKUJE 
KRŠČANSKA ETIKA

»Svet se zelo hitro spreminja, na nas 
pa je, da spremembam sledimo in jih 
sooblikujemo, pri tem pa ne odstopa-
mo od vrednot, ki jih narekuje naša kr-
ščanska etika, kamor sodi tudi odgo-
vorna osebna svoboda,« je še poudaril 
Matk in dodal: »Imamo dobro zastav-
ljen program in sposobne ljudi, ki zna-
mo in zmoremo. Z visoko udeležbo na 
državnozborskih volitvah lahko zago-
tovimo, da bo NSi del vladne koalicije 
tudi v prihodnje.«

Barbara Rozoničnik

 Klemen Matk, kandidat NSi 
na državnozborskih volitvah
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CENTER RINKA

Interpretacija naravne in kulturne dediščine 
Solčavskega

Udeležencem bodo nova 
znanja prišla prav predvsem 

v stikih z obiskovalci 
Solčavskega. 

(Foto: arhiv Center Rinka)

V Centru Rinka je 16. in 17. marca po-
tekalo 16-urno usposabljanje Prepo-
znavanje lastnih potencialov in izbolj-
šanje interpretativnih spretnosti. Ude-
leženci so se v štirih sklopih vodenih 
delavnicah urili v interpretaciji svojih 
izdelkov in storitev, ki temeljijo na na-
ravni in kulturni dediščini kraja. 

PREDSTAVITEV IZDELKOV IN 
STORITEV 

Delavnica je bila sofinancirana iz 
Evropskega kmetijskega sklada za ra-
zvoj podeželja, vodila pa jo je certi-
ficirana interpretatorka Janja Sivec v 
okviru projekta Priložnost na pragu - 
z lastnim potencialom do poslovne-
ga uspeha. Namenjena je bila turistič-
nim ponudnikom, vodnikom, osebam 
v storitveni dejavnosti in vsem, katerih 
izdelki in storitve temeljijo na naravi in 
kulturni dediščini Solčavskega. Udele-
ženci so spoznavali osnove interpre-
tativnega pisanja, prisluhnili predsta-

vitvam drugih ponudnikov, hkrati pa 
razmišljali o širši zgodbi ter povezova-
nju med ostalimi deležniki v lokalnem 
okolju.

»SOLČAVSKA ODPRTA KUHINJA«  
Na prireditvenem prostoru v Solča-

vi je urejen prostor, kjer so s praktično 
delavnico izvedli predstavitev sesta-
vljene ponudbe ali »Solčavsko odprto 
kuhinjo«. Z ureditvijo servisnega pros-
tora in vzpostavitvijo mreže ponudni-
kov so tako ponudbo solčavske kulina-
rike pomembno nadgradili, kar se bo 
odražalo predvsem na raznih priredi-
tvah.  

Barbara Rozoničnik

OCENJEVANJE TOLKCA

Slaba letina sadja botrovala skromnemu številu vzorcev

Ocenjevanje je izvedla komisija po vodstvom Tadeje Vodovnik Plevnik iz 
Kmetijsko gozdarskega zavoda Maribor. (Foto: Štefka Sem)

Mozirska izpostava Kmetijsko goz-
darskega zavoda Celje je skupaj s Sad-
jarskim društvom Franca Praprotni-
ka Mozirje v petek, 18. marca, v Šport 
centru Prodnik pripravila ocenjevanje 
tolkca. Zaradi slabe lanske letine sad-
ja so ocenjevali manjše število vzorcev, 
nekateri vzorci so bili iz leta 2020. Od 
14 vzorcev je bilo sedem zlatih, pet sre-
brnih in en bronast.

KOMISIJO VODILA TADEJA 
VODOVNIK PLEVNIK

Vzorcem so  najprej izmerili sladkor-
no stopnjo. Nato je sledilo ocenjevanje, 
ki ga je izvedla komisija pod vodstvom 
priznane strokovnjakinje Tadeje Vo-
dovnik Plevnik, ki je specialistka za vi-
narstvo in pridelavo sadjevca iz Kme-
tijsko gozdarskega zavoda Maribor. Po 
ocenjevanju je predsednica komisije 

predstavila rezultate in naredila pov-
zetek glede kvalitete vzorcev. Opozorila 
je na najpogostejše napake izdelkov in 
razložila, kako jih je mogoče odpraviti. 

KVALITETA IZ LETA V LETO VIŠJA
Vodovnik Plevnikova je še poudari-

la, da je splošna ocena v primerjavi z 
ocenjevanji v prejšnjih letih zelo dobra, 
saj je bilo kar sedem vzorcev zlatih, pet 
srebrnih in en bronast. Kvaliteta tolkca 
se iz leta v leto dviguje, na kar zagotovo 
vpliva tudi stalno sodelovanje pridelo-
valcev na ocenjevanjih. Upoštevanje 
pripomb ocenjevalcev in njihove ocene 
so dobrodošlo vodilo pri izdelavi kvali-
tetnih izdelkov.

V PRIHODNJE TUDI OCENJEVANJE 
SOKOV IN KISOV

Po končanem ocenjevanju je sledila 
delavnica o pridelavi domačih sokov iz 
različnih vrst sadja ter kisov. Ker Kme-
tijsko gozdarski zavod Celje v prihod-
nje načrtuje tudi ocenjevanje sokov in 
kisov, je Tadeja Vodovnik Plevnik, ki 
je vodila delavnico, predstavila glavne 
tehnološke postopke pridelave sokov 
in kisa. Na koncu so se udeleženci sez-
nanili s senzoričnimi lastnostmi vzor-
cev sadnih sokov in kisov, ki so jih na 
delavnico prinesli udeleženci.

Štefka Sem
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OBČINA NAZARJE

Županov sprejem najmlajših občanov

Minulo leto za nazarsko občino ni bilo med najbolj rodnimi.

Občina Nazarje je na materinski dan, 
25. marca, pripravila sprejem za novo-
rojenčke. Tokrat so dogodek izpeljali v 
atriju osnovne šole. Zbrane družine so 
nagovorili župan Matej Pečovnik, rav-
nateljica Osnovne šole Nazarje Vesna 
Lešnik in patronažna medicinska se-
stra Staša Rojten. 

Minulo leto za nazarsko občino ni 
bilo med najbolj rodnimi. V občini se 
v povprečju letno rodi okrog 30 otrok, 
lani le 18. Sprejema se je v spremstvu 
staršev udeležilo osem otrok. Dogodek 
so s prisrčnim nastopom obogatili ot-
roci skupine Oblaček iz vrtca Nazarje.

Tekst in foto: Nastasja Kotnik

OBČINA LJUBNO

170 prostovoljcev poskrbelo 
za čistejše okolje

Društva so si razdelila lokacije 
čiščenja. (Foto: arhiv Občine Ljubno)

Čistilne akcije na Ljubnem ob Savi-
nji se je v soboto, 19. marca, udeleži-
lo več kot 170 prostovoljcev iz 14 dru-
štev. Nekaj manjših skupin domačinov 
se je prav tako zbralo in očistilo okolico 
naselij. Skupno so občani pobrali okrog 
200 vreč odpadkov. 

MANJ ODPADKOV KOT PREJŠNJA 
LETA

Letos so udeleženci čistilne akci-
je pobrali manj odpadkov kot prejšnja 
leta, zlasti steklenic, embalaže, strešne 
kritine, plastike in nevarnih odpadkov. 
Še vedno pa sta pogost odpadek, naj-
den v naravi, stiropor in balirna folija. 
Udeleženci so se po akciji zbrali na igri-
šču v Radmirju, kjer so člani Športnega 
društva Flosar Radmirje s pomočjo Ob-
čine Ljubno poskrbeli za malico. Akcije 
se niso udeležili gasilci, ker so imeli ta 
dan kviz v Radmirju. 

GRADBENI ODPADKI IN FOLIJE 
SILAŽNIH BAL

Kljub vidnemu izboljšanju splošne-
ga stanja je še vedno veliko odlagališč 
gradbenih odpadkov na brežinah Sa-
vinje in potokov, je povedala koordi-
natorka čistilne akcije Lara Zaleznik. 
V skrb vzbujajočem stanju sta še ved-
no potok v Radmirju, kjer so med dru-
gim našli velike količine folije od si-

lažnih bal, in potok v Okonini. Tam so 
našli gospodinjske in komunalne od-
padke ter ostanke obrezovanja dreves, 
ki ob obilnejših padavinah povzročijo 
razlitje vodotoka. Vozniki ob regional-
ni cesti mečejo cigaretne ogorke iz av-
tomobilov, udeleženci čistilne akcije pa 
so tudi ugotovili, da se povečuje količi-
na pasjih iztrebkov. 

Štefka Sem

NAZARJE

Sanirali kritične 
točke

Zadnjo soboto v marcu je Krajevna 
skupnost Nazarje organizirala čistil-
no akcijo. Člani društev, učenci Osnov-
ne šole Nazarje in prostovoljci so čisti-
li okolico že nekaj dni prej. Akcije se je 
udeležilo okrog 60 občanov.

STANJE BOLJŠE KOT LANI 
IN PREDLANI

»Z udeležbo sem zelo zadovoljna. Že 
včeraj je bila na Prihovi akcija, ki se je 
je udeležilo 15 občanov, ki so nabrali za 
pol traktorske prikolice smeti. Čistili so 
Pahtin, Prihovo in industrijsko-obrtno 
cono. Tam je ena izmed najbolj kritič-
nih točk v naši krajevni skupnosti. Pre-
cej onesnaženi območji sta tudi Žifer-
je in Zavodice,« je povedala predsedni-

ca KS Nazarje Vanja Hofbauer. Stanje 
je sicer boljše kot lani in predlani, ko so 
se v času zaprtja zaradi koronavirusa 
ljudje več zbirali na odmaknjenih loka-
cijah in tam za sabo puščali smeti.  

ČISTILI TUDI OSNOVNOŠOLCI 
IN ČLANI DRUŠTEV

Pri identifikaciji črnih odlagališč od-
padkov je sodelovala predsednica Sa-
vinjskega gozdarskega društva Maja 
Vrčkovnik. Učenci OŠ Nazarje so sme-
ti pobirali ves teden, prav tako člani 
društev, ki delujejo v občini Nazarje. V 
podjetju BSH Hišni aparati so organi-
zirali čiščenje okolice tovarne in tako 
razbremenili udeležence akcije. »Želim 
si, da bi za lepo in čisto okolje skrbe-
li vse leto in ne samo na dan akcije,« je 
še dodala Hofbauerjeva. 

Tekst in foto: Nastasja Kotnik

Precej odpadkov se zaradi 
brezbrižnih voznikov nabere tudi 

ob cestah.
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OBČINA GORNJI GRAD

Zbrali 30 vreč 
odpadkov

V soboto, 19. marca, so imeli v 
občini Gornji Grad čistilno akci-
jo. Posebej velikega odziva s stra-
ni občanov ni bilo kljub temu, da 
je bilo poskrbljeno za topel obrok. 
So pa bili tisti, ki so se odzvali, zelo 
učinkoviti, nabrali so 30 vreč od-
padkov. 

Največ odpadkov je bilo ob ce-
stah, presenetljivo pa je, koliko in 
kakšne odpadke ljudje vozijo in 
odlagajo v gozdovih, saj je odvoz 
smeti in odlagališče Podhom v ne-
posredni bližini. »Ker vključitev 
občine v Zeleno shemo sloven-
skega turizma pomeni tudi odgo-
vorno ravnanje z odpadki, upamo, 
da bodo ljudje to prizadevanje tu-
di ponotranjili,« je povedala Sara 
Bastl Grazer z Občine Gornji Grad.

Štefka Sem

EPIDEMIJA COVIDA-19

Število okuženih v dolini spet večje
Covid-19 se kar noče posloviti iz na-

šega življenja. V nedeljo, 27. marca, je 
bilo v Sloveniji potrjenih 910 okužb z 
novim koronavirusom, kar je 166 manj 
kot prejšnjo nedeljo. V Zgornji Savinj-
ski dolini je bilo preteklo soboto 158 
primerov okužb, to soboto pa se je šte-

vilo zvišalo na 200. V občini Mozirje 
je bilo po podatkih Covid-19 sledilni-
ka 65 potrjenih okužb, v Nazarjah 30, 
na Ljubnem 25, v Gornjem Gradu 24, v 
Solčavi 21, v Lučah 18 in na Rečici ob 
Savinji 17.

Štefka Sem

Vi o Savinjskih novicah
Lilijana Rakun, 
predsednica Društva Sožitje Zgornje Savinjske doline

Savinjske novice so časopis, ki zajema vse dogodke v do-
lini in izven. Zadovoljni prebiramo članke, saj nas na takšen 
način povezuje odnos do sočloveka, dogodki so opisani ra-
zumljivo in dostopno tudi naši populaciji. Veseli smo vsa-
kega članka, kateri obvešča tudi o naših dogodkih, saj nas 
dolina tudi tako spoznava. Na naših srečanjih se tudi pogo-
vorimo, kaj jim pomeni članek v Savinjskih novicah in so 
vsi zelo ponosni, kadar je kaj napisano o njih in njihovem 
delovanju. Še naprej si želimo dobrih informacij in čim več 
pozitivnih misli. Članke, napisane o nas, pa shranjujemo, 
da lahko obujamo spomine na različne dogodke.

JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE
PROGRAMOV ŠPORTA

V OBČINI MOZIRJE V LETU 2022

Obveščamo vas, da je od dne 1. 4. 2022 dalje na sple-
tnem portalu Občine Mozirje objavljen »Javni razpis za 
sofinanciranje programov športa v letu 2022«. 

Razpisna dokumentacija je dostopna na spletnem na-
slovu www.mozirje.si, kjer jo lahko prenesete in pošljite 
ali osebno dostavite v zaprtih kuvertah na naslov:

OBČINA MOZIRJE
Šmihelska cesta 2

3330 Mozirje

najpozneje do torka, 19. 4. 2022, do 13. ure.
Vse ostale informacije Janez JANKO, 

tel.: 03 839 33 12, e-naslov: janez.janko@mozirje.si.

ŽUPAN OBČINE MOZIRJE
Ivan SUHOVERŠNIK
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JOŽEFOV SEJEM NA LJUBNEM OB SAVINJI

Največ zanimanja za domače 
izdelke in suho robo

Večina ponudnikov je bila s prodajo zadovoljna. 

Jožefovo je na Ljubnem 
ob Savinji že od nekdaj ve-
lik praznik. Stalnica je tu-
di Jožefov sejem na Forštu. 
V preteklosti so po maši v 
rosuljski cerkvi domačini 
na sejmu kupovali semena 
rastlin, čebulček, suho robo, 
metle in košare za k žegnu. 
V zadnjih letih se ponudba 
na sejmu spreminja, le Rib-
ničan s suho robo ostaja.

Letos se je na sejmu zbra-
lo kar nekaj lokalnih ponu-

dnikov. Prodajali so doma-
če pecivo, potico, testenine 
in jajca, čaje in zeliščne pri-
pravke, izdelke iz filca, ple-
tene in kvačkane izdelke, ra-
zne darilne izdelke ter iz-
delke iz lesa. Po maši je bi-
lo sejemsko dogajanje naj-
bolj pestro, večina ponudni-
kov je bila s prodajo zado-
voljna, obiskovalci pa bi bi-
li prav gotovo veseli še bolj 
pestre ponudbe.

Tekst in foto: Štefka Sem
Marca so se na gornjegraj-

skem pokopališču svojci in 
prijatelji poslovili od Hele-
ne Rus. Rusova se je rodi-
la v številni družini Rifelj v 
Gornjem Gradu. Že kot mla-
do dekle je doživela grozo-
te vojne. Pri 18. letih je odšla 
v partizanske vrste. Delova-
la je na Dolenjskem, kjer je 
bila v Žužemberku dodelje-
na v okrajni komite. Zaradi 
slabega zdravstvenega sta-
nja se je vrnila domov. 

Po vojni se je zaposlila v 

V SPOMIN

Helena Rus
1926 – 2022

Ljubljani, kjer je spoznala 
moža in si ustvarila druži-
no. Vsa svoja delovno aktiv-
na leta je preživela v Ljublja-
ni, po upokojitvi pa sta si v 
Gornjem Gradu z možem 
postavila prijetno hiško, kjer 
sta uživala starost. Vklju-
čila se je v Društvo upoko-
jencev Gornji Grad in leta 
1995 tudi prevzela vodenje 
društva. Pod njenim vod-
stvom je društvo zaživelo. 
Uvedla je celo vrsto aktivno-
sti, ki se v večini izvajajo še 
danes. Društvo je vodila do 
leta 2004. Za svoje delo je le-
ta 2003 prejela priznanje grb 
občine. 

Zadnja leta je Helena Rus 
preživela v DEOS Centru sta-
rejših v Gornjem Gradu, saj 
ji zdravje ni dopuščalo, da bi 
lahko doma še uživala ču-
dovit razgled na rojstni kraj. 
Pogrešali jo bodo prijatelji in 
znanci, še najbolj pa njena 
sinova in ostalo sorodstvo. 
Vsi pa se je bodo spominja-
li po njenih dobrih delih in 
prijaznosti.

Štefka Sem

HUMANITARNA AKCIJA SOLČAVA ZA POMOČ UKRAJINI

Solčavani znova dokazali svojo dobrosrčnost

Prostovoljci so poskrbeli, da je bila pomoč v najkrajšem 
času dostavljena na zbirno mesto v Ljubljani. 

(Foto: arhiv Občine Solčava)

Občina Solčava, tamkajšnji 
občinski štab Civilne zaščite, 
lokalni odbor Rdečega križa 
in Prostovoljno gasilsko dru-
štvo Solčava so strnili vrste in 
organizirali dobrodelno akci-
jo Solčava za pomoč Ukraji-
ni. Cilj akcije je bil zbrati čim 
več materialnih in finančnih 
sredstev za pomoč beguncem 
iz Ukrajine in tudi tistim, ki so 
ostali ujeti sredi vojne vihre.
SOLČAVA MAJHEN KRAJ Z 

VELIKIM SRCEM
Vrata gasilskega doma v 

Solčavi so bila na široko od-
prta, prostovoljci pa so do-
stavljeno pomoč sprejema-
li, popisali in razvrstili. Že 
prvi dan humanitarne akcije 

so bili nad odzivom in nese-
bično pomočjo občanov po-
zitivno presenečeni in ga-
njeni hkrati. Poleg material-
nih sredstev, predvsem hra-
ne in higienskih pripomoč-
kih, so v okviru akcije zbrali 
tudi precej finančne pomoči. 
Vse, kar so zbrali, so že dan 
po končani akciji dostavili 
na zbirno mesto v Ljubljani. 

ZA POMOČ JE ŠE ČAS
Kljub temu, da je zbiralna 

akcija v Solčavi zaključena, 
lahko materialno pomoč še 
vedno dostavite v zbirne cen-
tre po mestih, finančno po-
moč pa nakaže nacionalnim 
humanitarnim organizacijam.

Barbara Rozoničnik
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Zgodovina in narodopisje

PETER WEISS

Josip Wester v predgorju 
Savinjskih Alp (2)

Kdor pa to markacijo na razpotju 
zgreši in stopa dalje po vabljivem ko-
lovozu v smeri proti Vivodniku, ki ga 
spričo gozdnatih podankov seveda ne 
more prej opaziti, dokler ne pride tik 
podenj, tega zavede nagajivi planinski 
škrat v pravi blodnjak. Čuden svet je tu, 
ves preprežen z visokimi plotovi, ki og-
rajujejo laze in pašnike posameznih la-
stnikov tako, da se goved po njih lahko 
svobodno giblje in pase brez pastirjev.

Na nobeni karti še nisem našel ozna-
čenega položaja Bibe. Domneval sem si 
jo na tuhinjski, to je na južni strani Vi-
vodnika, in sem v tej smeri ubiral svoje 
stopinje tudi potem, ko je kolovoz pre-
nehal in sem moral lesti preko ograj in 
plotov. Človeka na vsej poti od Češnjic 
dalje nisem ne srečal ne opazil. Edino 
živo bitje, ki sem ga videl, je bil mlad 
bik, nebrižno stoječ v piramidasti kolibi. 
»No, če je bikec tu, gotovo ni več daleč 
njegova čreda,« sem si mislil, »in zaže-
lena planina je bržkone tudi blizu.«

Dobre volje sem stopal dalje po re-
bri, po tratah, skozi gozdne parcele, 
preko plotov, smer sem pa ravnal po 
lastni senci, kajti sonce je stalo še pri-
lično visoko. Kar začujem zvonklja-
nje burovža [= kravjega zvonca]. »Bi-

Po letu 1930 je pot med Menino in 
Velikim Rogatcem prehodil in videno 
opisal Josip Wester (1874–1960), šolnik, 
slavist in planinski pisec. Tule je We-
strov spis ponatisnjen po objavi v Pla-
ninskem vestniku leta 1933 in po prvem 
ponatisu v njegovi knjigi Iz domovine 
in tujine, ki je izšla leta 1944. – Uredni-
kova dopolnila so zapisana v oglatih 
oklepajih.

Pisec je bil šolan, spretno je sukal pe-
ro in je v zapisanem ohranil tudi po-
datek o nezadostnih markacijah, zara-
di katerih se je njegova pot iz Zgornje-
ga Tuhinja do doma na Menini podalj-
šala za eno uro. Poln je bil poučnih pre-
dlogov, kako bi se z dobro označenimi 
potmi in z boljšimi zemljevidi dalo olaj-
šati gibanje popotnikom in turistom, ki 
morajo hraniti moči za kaj drugega kot 
za nemočno tavanje po brezpotjih. Iz 
svojih izkušenj je nizal slabe primere 
ter predlagal in pohvalil izboljšave.

jih preprosto zanimivo pripovedova-
ti. A tudi Menino pozna kot dobro lo-
višče, ki v katerem se zadržujejo sr-
ne, lisice in planinski zajci, v pečinah 
na gornjegrajski strani celo gamsi, iz-
med perjadi pa domujejo tu divji pe-
telin, ruševec in skalni jereb. Pravil mi 
je, da je v primerni razdalji srečal tudi 
medveda, ki se je pa premislil in odlo-
mastil dalje v goščo. Ali: da se je prav 
pred domom jastreb spustil na ko-
koško, ki je pridno nesla, včasih kar 
po dve jajci na dan, prvo s trdo, a dru-
go z mehko lupino! Njen kavalir, po-
nosni petelin, se je pogumno pognal 
nad jastreba, prav ko je kremplje za-
sadil v bore kokodajso, ter ga je juna-
ško odgnal. Tako je svojo družico si-
cer rešil napadalca, a ni ji več mogel 
rešiti življenja: prehudo jo je zračni 
ropar razpraskal. A tudi njega je do-
hitela usoda. Ko se je o drugi priliki 
spet pognal med kokoši, ga je oskrb-

nik s prvim strelom zadel. Tako je tu-
di v ptičjem rodu pravica maščevalna 
in kazen neizbežna ...

Zgodaj me je prebudilo jarko jutranje 
sonce. Z lesenega balkona svoje spalni-
ce sem užival prvi razgled proti vzho-
du in jugu na valoviti gorski svet, ki se 
kar v petih redeh stopnjuje do skraj- 
nega roba, iznad katerega se dvigajo v 
nebo zagrebško Sleme, Gorjanci, ko-
čevski Rog, Snežnik, Nanos in še dru-
gi vrhovi dinarske smeri. Še obširnejši 
razgled sem si prihranil za sprehod na 
Ščavnice, kamor se dospe v slabe pol 
ure, najprej preko gole frate, nato pa po 
pisanem pašniku. 

Planina Biba na Menini leta 1933 (Planinski vestnik, foto Aparnik, Kamnik)

bi se bližam!« si oddahnem. Zaukam 
enkrat, dvakrat – nič odziva! Dospem 
do skupine topoglede govedi, pasoče 
se na sočno zeleni jasi. A kaj, ko se ne 
da z njo pogovoriti! Še malo vkreber in 
glej, med redkim smrečjem se zasve-
ti Vivodnikov vrh. Krenem na sprednji 
skalni pomol: pred menoj v globini se 
odpre obsežna planina. To mora biti 
Biba, a kje je novi dom? Med skalov-
jem sem se spustil navzdol. Debele ja-
gode, ki sem jih spotoma nabiral, so 
mi bile v krepčilo in plačilo za presta-
no blodnjo. Ko sem prišel na plano, 
zagledam spet znano mi markaci-
jo, na viharniku pa tablico z napisom: 
»Na planino Bibo.« In res, kmalu sem 
uzrl sivo streho, še nekaj minut vzpo-
na po dobro nadelani stezi – in stopil 
sem v čedni dom. Oskrbnik, čvrst Tu-
hinjec, me je prijazno sprejel kot prve-
ga in menda tudi zadnjega gosta tis-
tega dne.

Povedati je treba, da je v tem do-
mu za abstinente in »alkofobe« izbor-
no poskrbljeno. Tu dobi gost mastne-
ga sladkega ali kislega mleka, okusne-
ga surovega masla in domačega kruha. 
Oskrbnik, bivši vojak, ki je svojo voj-
no službo končal v italijanskem ujet-
ništvu, zna – brez ženske pomoči – 
pripraviti čaj, kavo in cvrtje. Žejo si ga-
siš z odlično kapnico, hladno kot stu-
denčnica. Vina in žganih pijač pa še ni-
majo pri hiši; tudi brez teh ne bo, ko 
bodo rešene razne uradne sitnosti.

Oskrbnik ni zapečkar, je možak, ki 
je vojno na Karpatih in v Tirolih dob-
ro pretolkel in zna o svojih doživlja-
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OB ZAČETKU NOVE MOTORISTIČNE IN KOLESARSKE SEZONE

Da bo sezona prijetna in varna, se nanjo 
ustrezno pripravite

Z lepšim vremenom se na ceste po-
dajajo tudi motoristi, večina izmed 
njih prvič letos. Zato policisti opozar-
jamo na vse potrebne priprave, ki jih 
motoristi pred sezono ne smejo izpus-
titi, ostale voznike pa pozivamo k večji 
previdnosti in zavedanju, da se po dol-
gi zimi motoristi spet vračajo v promet.

PREDEN PRVIČ LETOS SEDETE 
NA MOTOR …

Preden prvič v sezoni sedete na mo-
tor, morate poskrbeti za ustrezno psi-
hofizično pripravljenost. Vabimo vas, 
da se udeležite katere izmed brezplač-
nih delavnic, ki jih organiziramo ali so-
delujemo pri njih, ali pa se udeležite 
tečajev varne vožnje, saj je vsaka osve-
žitev znanja naložba v varnost. 

NE POZABITE NA VIDNOST
Ustrezno je treba pripraviti tudi mo-

tor, zato pred prvo vožnjo preverite tlak 
v pnevmatikah, profil na tekalni povr-
šini pnevmatik, delovanje svetlobnih 
teles in zavor, pa tudi svojo zaščitno 
opremo. Ne pozabite na vidnost, ki je 
v primerjavi z vidnostjo drugih motor-
nih vozil precej slabša, zato nosite ži-
ve, odsevne barve, vozite previdno in 
predvidevajte ravnanje drugih udele-
žencev. 

VARNOST VOZNIKOV ENOSLEDNIH 
VOZIL V LETU 2021 

Lani je na slovenskih cestah življenje 
izgubilo 27 motoristov (16 - podatki v 
oklepajih so za leto 2020), 1 (2) potnik 
na motornem kolesu in 5 (4) mopedi-
stov. Hudo se je poškodovalo 131 mo-
toristov in 50 mopedistov. Na območju 
Policijske postaje Mozirje je bilo lani v 
prometnih nesrečah udeleženih 7 (3) 
voznikov motornih koles. Nihče izmed 
njih ni umrl, 2 (0) sta se hudo telesno 
poškodovala, 3 (4) so dobili lahke te-
lesne poškodbe. V eni prometni nesre-
či je bil udeležen voznik mopeda (ena-
ko kot leto prej), ki je dobil lahke teles-
ne poškodbe, medtem ko se je predla-
ni mopedist hudo telesno poškodoval.

Poleg voznikov enoslednih motornih 
vozil so bili v letu 2021 v prometnih ne-
srečah na območju PP Mozirje udeleže-
ni tudi 4 (1) kolesarji, 1 (1) je dobil hu-
do telesno poškodbo, 2 (0) lahko teles-
no poškodbo, 1 (0) pa je bil udeležen v 
prometni nesreči z materialno škodo.

V letošnjem letu smo na območju PP 
Mozirje že obravnavali prometno ne-
srečo s smrtnim izidom voznika lahke-
ga motornega vozila (električnega ski-
roja).

OSVEŽITE PSIHOFIZIČNO 
KONDICIJO

Da bo sezona prijetna in varna, po-
licisti svetujemo, da se nanjo ustrezno 
pripravite. Sposobnost obvladovanja 
motorja je namreč po dolgi zimi na bi-
stveno nižji ravni kot ob koncu sezone. 
Motoristom spomladi manjka »kilo-
metrine«, gibčnosti, fizične pripravlje-
nosti, spretnosti in izkušenj, ki so po-

membne za varno vožnjo. Policisti za-
to svetujemo, da se na sezono ustre-
zno pripravite. Te dni se po vsej Slo-
veniji začenjajo različne aktivnosti za 
varno vožnjo, predavanja in praktič-
ne delavnice za motoriste, ki jih lahko 
obiščete, ali pa se udeležite obnovit-
venega tečaja v kateri izmed šol var-
ne vožnje. Vsekakor pred prvo vožnjo 
obnovite najbolj osnovne veščine ob-
vladovanja enoslednega vozila, kot so 
zaviranje, ustavljanje in umikanje ovi-
ram.

TUDI MOTOR POTREBUJE 
PRIPRAVE

Preglejte svoje motorno kolo oziroma 
vozilo in preverite, ali je tehnično brez-
hibno, oziroma poiščite pomoč stro-
kovnjakov na tehničnih pregledih ali v 
servisnih delavnicah. Preden sedete na 
motor, obvezno preverite:

• zračni tlak v pnevmatikah in profil 
   na tekalni površini pnevmatik,

•raven olja in zavorne tekočine 
  ter vzmetenje, 
• ali delujejo vsa svetlobna telesa, 
• ali je delovanje zavor brezhibno, 
• ali je vaša zaščitna oprema 
   brezhibna; če ni, jo zamenjajte. 
PRILAGODITE HITROST VOŽNJE

V prvih kilometrih vožnje pnevma-
tike primerno ogrejte. Spomladi je as-
faltna površina še hladna in ne omo-
goča optimalne oprijemljivosti pnev-
matik. Sneg in sol sta ponekod poško-
dovala ceste, zato so lahko na vozišču 
udarne jame, marsikje je ostal tudi pe-
sek od zimskega posipa. Zaradi ovir na 
cesti lahko pride do zdrsov ali izgube 
kontrole nad motorjem. Da bi prepre-
čili nepotrebne nesreče in poškodbe, 
motoristom svetujemo, naj ob začetku 
sezone prilagodijo hitrost tako svojim 
psihofizičnim sposobnostim kot tudi 
razmeram na cesti. Ob nižji hitrosti se 
bodo namreč laže pravočasno ustavili 
ali izognili oviram. 

VOZITE PREVIDNO IN STRPNO
Ko se ponovno podate v promet, bo-

dite  zelo previdni, saj vas ostali ude-
leženci v cestnem prometu niso vaje-
ni in vas lahko hitro spregledajo. Zato 
vozite previdno, strpno, predvidevaj-
te ravnanja drugih udeležencev in pri-
lagodite vožnjo razmeram na cesti. Pri 
vožnji dosledno uporabljajte zaščitno 
motoristično čelado. Pravilno si jo za-
pnite. Čist vizir vam omogoča potreb-
no vidljivost. Ne pozabite na oblačila s 
ščitniki.    

IZOGIBAJTE SE POVRŠINAM, KJER 
JE POSUT PESEK 

Pri vožnji skozi levi ovinek se od-
maknite od ločilne črte na sredini vo-
zišča, sicer bo vaša glava brzela tudi 
meter globoko po smernem vozišču za 
nasprotni promet. Na cesti bodite po-
sebej previdni ob začetku padavin. Če 
vaše motorno kolo nima zavornega 
sistema ABS, v dežju ali na spolzkem 
vozišču ne zavirajte na talnih označ-
bah. Izogibajte se asfaltnim površi-
nam, na katerih je posut pesek, razlito 
olje ali podobno (predvsem v zavojih).

Motoristi so zaradi ozke silhuete 
veliko slabše vidni: že širina 

svinčnika v iztegnjeni roki lahko 
popolnoma zakrije motorista, 

oddaljenega 30 metrov.

Vabimo vas, da se udeležite katere 
izmed preventivnih delavnic za mo-
toriste. Datumi prireditev in preventiv-
nih delavnic bodo objavljeni na inter-
netnih straneh Policije in Javne agenci-
je RS za varnost prometa.
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Marca
Pred 50 leti

UPOKOJENCI MOZIRSKE 
OBČINE SO ZBOROVALI

Skrb za upokojence in stare sploh je 
slaba. Spričo splošno urejenih razmer 
in dobrega življenja občanov močno 
upada čut solidarnosti in spoštovanja 
starih. Društva sicer posvečajo skro-
mno pozornost starim in bolehnim, 
vendar se ta začenja in končuje na-
vadno s preskromnimi obdaritvami, 
kar niti ni bistveno. Ne moremo pri-
ti do društvenih prostorov, ki so nuj-
no potrebni. Naj ne bi bilo nobenega 
od osrednjih krajev v občini, ki ne bi 
zmogel skromno opremljenega pros-
tora, namenjenega stalnim sestan-
kom in sestajanjem starih in središ-
ču tistih družabnih dejavnosti, ki laj-
šajo prenašati vse mogoče težave sta-
rih ljudi.

Pred 40 leti
TUDI V SOLČAVI 
SO PUSTOVALI

Prosvetno društvo Franc Herle si 
vsako leto prizadeva, da bi še v Solča-
vi bilo veselo. Tudi letos so na pustno 
soboto sklicali »občni zbor vinarske 
zadruge«. To je prilika, da »pogreje-
jo« vse takšne in drugačne dogodke v 
krajevni skupnosti. Seveda se pri tem 
trudijo s primernimi nasveti poma-
gati pri razreševanju določenih vpra-
šanj. Koliko bodo pripomogli k od-
pravljanju težav pa se bo pokazalo! 
Ni na odmet »demokratično« izraža-
nje mnenj preko nabiralnika, ki ga na-
mestijo za šaljivo pošto. Kako si kra-
jani želijo podobnih prireditev, je na-
zorno pokazala množica obiskoval-
cev, saj je bila dvorana kar premajhna. 

Pred 30 leti
GORAN HORVAT - 

20 LET UMETNIŠKEGA 
USTVARJANJA

Galerija Mozirje je bila ob dvajse-
tletnici umetniškega ustvarjanja sli-
karja Gorana Horvata kraj, ki si ga 
je mojster izbral za svojo petdese-
to samostojno razstavo. Njena otvo-
ritev je v petek, 12. februarja, mini-
la v nadvse svečanem vzdušju. Mo-
zirska galerija je bila ta večer kar pre-
majhna, da bi sprejela vse obiskoval-
ce, ki so želeli prisostvovati otvoritvi. 
Po uvodnih besedah profesorja Anto-
na Veneka je spregovoril gost razsta-
ve, pisatelj Tone Partljič.

Pripravila Tatiana Angioi

LESNINE IZ DOMAČIH ROK

Naravni leseni materiali so lahko tudi 
dekorativni

Udeleženci delavnice so izdelovali 
lesene dekorativne rože. 

(Foto: TA)

Turistično društvo (TD) Rečica ob Sa-
vinji je v sodelovanju z rečiškim dru-
štvom prijateljev mladine v marcu iz-
vajalo delavnice na temo trajnostne ra-
be lesa, ustvarjanja lesenih izdelkov in 
medgeneracijskega prenosa znanj. De-
lavnice so potekale pod imenom Lesni-
ne iz domačih rok v okviru operacije 
Energija - iz modre preteklosti v zele-
no sedanjost z akronimom Amfiteater.

Prva delavnica je bila 5. marca v Med-
gen hiši, vodila pa jo je Adriana Šolar. 
Udeležilo se jo je lepo število udeležen-
cev vseh generacij, ki so pod vodstvom 
Šolarjeve izdelovali dekorativne rože iz 
naravnih materialov. V okviru operaci-
je Amfiteater bo TD Rečica tudi v pri-
hodnje izvajalo aktivnosti izobraže-
valne in povezovalne narave, s kateri-
mi želijo občanom ponuditi dostopne 
in učinkovite programe za izboljšanje 
njihovih znanj in spretnosti. Naložbo 
sofinancirata Republika Slovenija in 
Evropska unija iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj.

TA

NOSITE ZAŠČITNA OBLAČILA 
Z ODSEVNIKI

V nobenem primeru ne sedite na 
motor, če ste uživali alkohol, mamila 
ali psihoaktivna zdravila ali če ste ut-
rujeni, saj je vožnja v takšnem stanju 
izjemno nevarna in lahko postane va-
ša zadnja vožnja. Poskrbite tudi za svo-
jo vidnost. Na motorju imejte vedno 
prižgane luči. Nosite zaščitna oblačila s 

čim več odsevniki (nalepkami, trakovi) 
in čelado svetle barve. Nosite tudi od-
sevni brezrokavnik, saj vas bodo voz-
niki tako hitreje opazili.

VOZNIKI, BODITE POZORNI NA 
MOTORISTE

Ostale voznike motornih vozil opo-
zarjamo, da se s toplejšim vremenom 
na ceste v večjem številu podajajo tu-
di motoristi, ki so med bolj izpostav-
ljenimi in ranljivimi udeleženci v ce-
stnem prometu, zato svetujemo več-
jo previdnost. Pozorno spremljajte do-
gajanje v prometu tako v vzvratnih kot 

tudi stranskih ogledalih. Pri prehiteva-
nju vozil in vključevanju na predno-
stno cesto upoštevajte prednost vozni-
kov, ki vozijo po prednostni cesti. Pred 
vsakim premikom vozila dosledno pre-
verjajte t. i. mrtvi kot. Motoristi so za-
radi ozke silhuete veliko slabše vidni 
in se vam lahko v ogledalih »izmuzne-
jo«. Že širina svinčnika v iztegnjeni ro-
ki lahko popolnoma zakrije motorista, 
oddaljenega 30 metrov, zato se vedno 
prepričajte o prosti poti.

KOLESARJI, POSKRBITE ZA 
SVOJO VARNOST

Kolesarji, pred vožnjo poskrbite, da 
boste na kolesu vidni, zato si nadene-
te odsevne kolesarske brezrokavnike 
ali oblačila živih (fluorescentnih) barv, 
uporabljajte kolesarsko čelado, zašči-
tne rokavice in zaščitna očala. Prav ta-
ko predvidevajte nenadne spremembe 
prometnih okoliščin in napake ostalih 
udeležencev v cestnem prometu, vo-
zite tehnično brezhibno in opremlje-
no kolo ter upoštevajte cestno prome-
tne predpise. Vozite strpno, previdno, 
spoštujte cestnoprometne predpise in 
prilagodite vožnjo razmeram na cesti. 

Po pooblastilu generalnega 
direktorja policije
Matjaž Sem, spec.

policijski inšpektor specialist I

Kolesarji, pred vožnjo poskrbite, da 
boste na kolesu vidni, zato si nade-
nete odsevne kolesarske brezrokav-
nike ali oblačila živih (fluorescentnih) 
barv.
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E-OSKRBA NA DALJAVO 

Za 5000 upravičencev do 30. septembra 2023 
brezplačna

Ministrstvo za zdravje je na podla-
gi javnega razpisa za izbor operacije 
E-oskrba na domu, ki ga je pripravilo 
ob podpori službe Vlade RS za razvoj in 
evropsko kohezijsko politiko, za izva-
jalca storitve E-oskrba izbralo Telekom 
Slovenije s konzorcijskim partnerjem 
Zvezo društev upokojencev Slovenije 
(ZDUS). Slovenija je sredstva pridobila 
od Evropskega socialnega sklada in vi-
rov REACT-EU, zato bo uporaba storitve 
E-oskrba za 5000 upravičencev do 30. 
septembra 2023 brezplačna. Telekom 
Slovenije bo z vklopom prvih upravi-
čencev začel sredi prihodnjega meseca.

KDO JE UPRAVIČEN DO 
BREZPLAČNE E-OSKRBE

E-oskrba je socialnovarstvena stori-
tev socialnega servisa, ki starejšim, in-
validom in kroničnim bolnikom omo-
goča samostojnejše, bolj varno in ne-
odvisno bivanje v domačem okolju, saj 

zagotavlja 24-urno povezavo z asistenč-
nim centrom oziroma zdravstvenim 
osebjem in organizacijo pomoči, če jo 
uporabniki potrebujejo. Do brezplačne 
storitve E-oskrba so upravičeni vsi, ki:

• so starejši od 65 let in pretežni del 
  dneva bivajo sami;
• zaradi pridruženih kroničnih 
  nenalezljivih bolezni spadajo v 
  ranljivo skupino prebivalstva v 
  primeru zbolevanja za 
  koronavirusno boleznijo;
• jim je v skladu s predpisi s 
  področja invalidskega in 
  pokojninskega zavarovanja 
  priznana invalidnost;

• v skladu s predpisi s področja 
  invalidskega in pokojninskega 
  zavarovanja prejemajo dodatek 
  za pomoč in postrežbo;
• so stari 18 let ali več in so 
  zaradi nevroloških oziroma 
  nevromišičnih obolenj ogroženi za 
  padec oziroma so zaradi 
  kognitivnega upada pri demenci 
  izpostavljeni različnim 
  neželenim dogodkom v okolju. 

24 UR NA DAN 
VSE DNI V LETU

Uporabnik E-oskrbe lahko asistenč-
ni center pokliče 24 ur na dan vse dni v 
letu, in sicer s preprostim pritiskom na 
gumb varovalnega telefona, ki je na-
meščen v njegovem domu, ali s priti-
skom na gumb za klic na pomoč na za-
pestnici, ki jo ima vedno pri sebi. Po-
leg zapestnice uporabnik prejme tu-
di mobilni detektor gibanja na obesku, 

ki ima prav tako poseben gumb za pro-
ženje klica na pomoč, hkrati pa detek-
tor samodejno zazna padec in ob tem 
sproži klic v asistenčni center. 

ZELO ENOSTAVNA UPORABA
Uporaba opreme je zelo enostavna. 

Uporabniki bodo z naročilom storitve 
brezplačno prejeli:

• varovalni telefon z gumbom za klic
   na pomoč,
• zapestnico z gumbom za klic na 
   pomoč,
• mobilni detektor gibanja na obesku 
   za klic na pomoč,
• SIM kartico z mobilnim paketom, 
  ki omogoča neomejene dohodne in 

  odhodne klice ter prenos podatkov 
  za potrebe izvajanja storitve E-oskrba,
• storitve asistenčnega centra 24 ur
   na dan in vse dni v letu,
• tehnično pomoč, vzdrževanje, 
  servis.
Za brezplačno namestitev opreme 

na dom uporabnika bo poskrbel Tele-
kom Slovenije, namestitev je enostav-
na, brez vrtanja in posebnih napeljav. 
SKRB ZA ŠIBKEJŠE ENA OSREDNJIH 

NALOG ODGOVORNE DRUŽBE
Zvonko Černač, minister, pristojen 

za razvoj in evropsko kohezijsko politi-
ko, ob tem poudarja: »Skrb za šibkejše 
je ena osrednjih nalog vsake odgovor-
ne družbe, je etična zahteva in kot taka 

tudi jasno ogledalo družbene zrelosti. 
Slovenija s tem projektom prepoznava 
priložnosti digitalizacije in stopa na pot 
moderne, dostopne družbe s čutom za 
soljudi. Je tudi korak na poti k uveljavi-
tvi zakona o dolgotrajni oskrbi, ki je bil 
končno sprejet decembra lani«.

V RAZVITIH DRŽAVAH E-OSKRBA 
SESTAVNI DEL VARSTVA STAREJŠIH

»V Sloveniji v primerjavi z razviti-
mi državami Evropske unije močno za-
ostajamo pri oskrbi starejših v doma-
čem okolju, saj so starejši na svojem 
domu vse prevečkrat prepuščeni sami 
sebi. Veseli nas, da je vlada s pomočjo 
evropskih sredstev E-oskrbo, ki je v raz-
vitih državah že sestavni del socialnega 
varstva starejših, zagotovila brezplač-
no in da tudi v Sloveniji končno delamo 
pomembne korake v smeri zagotavlja-
nja varnosti starejših, ki bivajo sami. 

V ZDUS poznamo potrebe starejših 
in jih bomo v največji možni meri in-
formirali o pomenu in možnosti kori-
ščenja E-oskrbe, bo pa pri tem potreb-
na tudi celovita nacionalna kampanja 
ozaveščanja o storitvi, v kateri si že-
lim, da bi sodelovalo tudi ministrstvo 
za zdravje. Prav tako apeliram, da že 
sedaj razmišljamo tudi o zagotovitvi 
sredstev za podaljšanje možnosti ko-
riščenja brezplačne storitve do uvelja-
vitve Zakona o dolgotrajni oskrb,« pra-
vi Janez Sušnik, predsednik Zveze dru-
štev upokojencev Slovenije. 

24 ur na dan 
vse dni v letu lahko uporabnik 
E-oskrbe s preprostim pritiskom 
na gumb pokliče asistenčni center.



Savinjske novice št. 13, 1. april 2022 17

Organizacije, Ljudje in dogodki

VLADO PAREŽNIK IZ MOZIRJA

Dobrodelna razstava 
za ukrajinske begunce

Vlado Parežnik bo imel v svojem li-
kovnem salonu na Levstikovi 9 v Mo-
zirju ves mesec april dobrodelno pro-
dajno likovno razstavo svojih več kot 
150 unikatnih likovnih del. Razstavlje-
na so olja, pasteli, voščenke, tempere 
in perorisbe namišljenega cvetja v tuš 
izvedbi. Celoten izkupiček od prodanih 
del bo avtor namenil za osnovno preži-
vetje s prehrano beguncem iz Ukrajine, 
ki so se pred vojno zatekli v Slovenijo. 

KF

PLANINSKO DRUŠTVO LUČE

30. Arničev pohod na Raduho s pridihom vojne v Ukrajini

Mladi lučki planinci pred kočo na Loki pod Raduho (foto: Franjo Atelšek)

Planinsko društvo Luče je po dveh le-
tih premora zaradi epidemije covida-19 
vendarle uspelo organizirati jubilejni 
30. Arničev zimski pohod na Raduho. 
Vremenske razmere so od udeležencev 
terjale veliko mero pazljivosti in ustre-
zno opremo. 

ZAHTEVEN VZPON ZARADI 
POLEDENELIH POTI

Pohodniki so se iz različnih sme-
ri podali proti vrhu zasnežene Radu-
he, nekateri iz Luč, nekateri pa z bližjih 

izhodišč. Že vzpon do koče na Loki je 
zahteval dobršno mero pazljivosti za-
radi poledenelih gozdnih poti, v nada-
ljevanju pa je bila pot po pripovedova-
nju planincev, ki so osvojili vrh, manj 
ledena, a še vedno zelo zahtevna. 

KULINARIČNA POPESTRITEV IZ 
UKRAJINE

Pohoda so se udeležili tudi lučki 
osnovnošolci od tretjega razreda nap-
rej. Preko dvajset jih je skupaj s spre-
mljevalkami prišlo do koče na Loki. Le-

tos je bilo druženje na Loki nekaj po-
sebnega, kajti oskrbnikoma Mojci in 
Mirku so kulinarično ponudbo pope-
strili njuni prijatelji iz Ukrajine. Dve 
ukrajinski družini sta po njuni zaslugi 
dobili začasen dom v Lučah in v znak 
hvaležnosti so v koči pod Raduho prip-
ravili pravi ukrajinski boršč, ki spada 
med njihove nacionalne jedi. 

Franjo Atelšek

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO REČICA OB SAVINJI

Junija slovesna obeležitev 
140-letnice gasilstva na Rečici

Jože Lenko je do izteka mandata 
prevzel mesto predsednika PGD 

Rečica ob Savinji. 
(Foto: Barbara Rozoničnik)

Na letnem občnem zboru PGD Rečica 
ob Savinji so po nenadni smrti predse-
dnika Petra Brezovnika izvedli tudi na-
domestne volitve. Do izteka aktualnega 
mandata marca prihodnje leto je mesto 
predsednika prevzel Jože Lenko. 

ZGODOVINSKI USPEH PIONIRK
Kljub nekoliko okrnjenemu delova-

nju zaradi epidemije so lani pripravili 
prikaz gasilske opreme in preventivne-
ga ravnanja za šolarje in predšolske ot-
roke. Poleg tega so uspeli izvesti večino 
predvidenih izobraževanj, tako nada-
ljevalni tečaj za gasilca kot za priprav-
nika in nosilca dihalnih aparatov. Eki-
pe članov, veteranov in pionirk so se 
udeležile državnega gasilskega tekmo-
vanja. Pionirke so z zmago dosegle do 
sedaj največji uspeh katerekoli enote z 
območja Gasilske zveze Zgornjesavinj-
ske doline. Poleg tega se je ekipa člani B 

s 7. mestom uvrstila v dodatne kvalifi-
kacije za gasilsko olimpijado, ki bo po-
tekala julija v Celju. 

SLAVNOSTNA SEJA 
IN GASILSKA PARADA

Rečiško društvo letos praznuje 140. 
obletnico delovanja. 10. junija name-
ravajo izvesti slavnostno sejo, dan kas-
neje pa še gasilsko prireditev s para-
do. Ob visokem jubileju bodo izdali bil-
ten o gasilstvu na Rečici, namenu bo-
do predali prenovljene skupne prosto-
re in stanovanje za hišnika. Aktivno-
sti za nakup novega gasilskega vozi-
la s cisterno potekajo, kakor tudi na-
kup osebne zaščitne opreme in opre-
me za prve posredovalce. Če bodo člani 
uspešni v kvalifikacijah, sledi udelež-
ba na gasilski olimpijadi, pričenjajo pa 
tudi s pripravo ekip na tekmovanje Ga-
silske zveze Zgornjesavinjske doline. V 

teku so redna izobraževanja članov in 
vaje za operativne gasilce. Tako kot la-
ni bodo gasilce tudi letos obiskali rečiš-
ki osnovnošolci in otroci iz vrtca.

Barbara Rozoničnik
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PLANINSKA ZVEZA SLOVENIJE 

Anja Petek najuspešnejša 
alpinistka 2021

Anja Petek je alpinistka, ki 
veliko obeta. 

(Foto: arhiv PZS)

Planinska zveza Slovenije je 
24. marca na alpinistično-ple-
zalnem večeru na Gospodar-
skem razstavišču v Ljubljani 
podelila priznanja za vrhun-

ske dosežke v alpinizmu, 
športnem plezanju in turnem 
smučanju za leto 2021. Pri-
znanje za najuspešnejšo alpi-
nistko je prejela Anja Petek iz 
Nove Štifte, članica Alpinistič-
nega kluba Rinka. 

V obrazložitvi so zapisa-
li, da čeravno njena prosto-
plezalna raven (še) ne dose-
ga njenih vzornic med naj-
boljšimi alpinistkami, je s 
premišljeno drznim pristo-
pom in resnim alpinističnim 
značajem, ki ga nakazuje iz-
bor njenih vzponov, prepri-
čala strokovno komisijo. Več 
v prihodnji številki Savinj-
skih novic. 

Štefka Sem
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ANDREJ WEISS, PREJEMNIK NAGRADE ZA ŽIVLJENJSKO DELO NA PODROČJU ŠPORTA

Nekdanjo zagnanost v poslu usmeril v tenis 

Andrej Weiss s priznanjem za 
življenjsko delo na področju športa 

(foto: Jože Miklavc)

Spomin na enega od teniških turnirjev na Rečici ob Savinji 
(foto: Arhiv Andreja Weissa)

Rečičan Andrej Weiss, nekdanji pod-
jetnik in vsaj pol življenja aktiven špor-
tnik ter kasneje športni organizator, jih 
šteje že čez 70. Pri vsem, česar se je lotil 
v življenju, je bil zagnan. Za svoje an-
gažiranje na področju športa je v sklo-
pu projekta Športnik leta Zgornje Sa-
vinjske doline letos prejel nagrado Pa-
vle Trogar za življenjsko delo.

TENIS KOT LJUBEZEN 
NA PRVI POGLED

Že kot mladenič se je rad podil za žo-
gami vseh velikosti. Užival je na šolskem 
in hkrati krajevnem igrišču, saj mu je to 
poleg gibanja omogočalo tudi druženje. 
Takrat so bili v ospredju kolektivni špor-
ti: nogomet, rokomet in odbojka, kasneje 
pa se je pojavil tenis, ki ga je kmalu pri-
tegnil, da se preizkusi v tej lepi igri. Takoj 
mu je bilo všeč, sčasoma, ko je prepoz-
nal talent in interes za tenis pri sinu Bla-
žu, pa je postal prvi organizator igranja 
tenisa v domačem kraju.

GONILNA SILA TENIŠKEGA KLUBA 
REČICA OB SAVINJI

Poleg različnih aktivnosti na Rečici 
ob Savinji, ki so bile povezane s špor-
tom, vključno z izgradnjo igrišč, je An-
drej Weiss navdihnil mnoge in odločil-
no vplival na formiranje in obstoj te-
niškega jedra. Tudi s podporo družine 
- žene Pavlice in zdaj že odraslih Blaža 
ter hčerke Gabrijele - je bil gonilna sila 
Teniškega kluba Rečica, ki je dobro de-
loval vse do začetka epidemije.

• Bili ste podjetnik, zdaj ste pre-
dan športni organizator …

Ob 30-letnici uspešnega podjetništva 
v tekstilni stroki sem se leta 2011 upo-
kojil, a sem dejavnost ohranil še ne-
kaj let, ker sem imel v proizvodnji an-
gažiranih dvanajst ljudi, zaposlenih ali 
v kooperaciji. Nekdanjo zagnanost v 
poslu sem usmeril pretežno na podro-
čje tenisa, a prihaja čas, ko bo potreb-
no to delo razdeliti med kolege oziroma 
zaupati mlajšim, motiviranim špor-
tnim navdušencem. 

• Kako se je razvijal tenis na Reči-
ci ob Savinji?

Leta 1968 smo ustanovili teniško dru-
štvo in začeli vzpostavljati sistem tre-
ningov ter igranja. Ob tem smo urejali 
igrišča. Število članov je bilo spodbud-
no že v prvih letih. Ob petkih je igra-
lo po 16 igralcev, zato smo morali skrb-
no načrtovati termine. Zdaj je vključe-
nih 72 moških in 24 žensk, kar je res le-
pa številka, zame pa motivacija, da se 
je vredno truditi. Imamo tudi podmla-
dek, malo šolo tenisa. Interes za ude-
ležbo na naših tekmovanjih se kaže tu-
di v drugih okoljih, a smo se poenoti-

li, da je tu dovolj igralcev, še posebej če 
štejemo vse od Mozirja do Luč, kjer de-
lujejo aktivne skupine.

• Kakšna je bila vaša kariera kot 
igralca tenisa?

Do leta 2008 sem igral tenis kot po-
sameznik in v dvojicah, nato pa so se 
pojavile poškodbe. Od takrat dalje je 
moj šport le nujni trening za kondici-
jo. Sem pa v društvu deloval kot tajnik, 
blagajnik in član nadzornega sveta. 
Zdaj aktivno sodelujem z večino član-
stva. Rad bi, da bi se vključil še kdo, da 
je vse pripravljeno, ko pridejo ljudje na 
igrišče. Pa tudi za druženje je potrebno 
poskrbeti, dela je zares veliko.

• V tenisu je aktiven tudi vaš sin 
Blaž?

Blaž je bil od vsega začetka nadarjen 
tenisač in je na ravni Slovenije dosegel 

veliko vidnih rezultatov. Zdaj je trener. 
Poleti ima v domačem okolju tečaje in 
strokovno sodeluje pri turnirjih. 

• Šport je znan kot ena najboljših 
oblik mreženja. So takšne tudi vaše 
izkušnje?

Preko tenisa sem spoznal veliko lju-
di. Še posebej pa sem vesel in se spo-
minjam pomoči ter sodelovanja prija-
teljev in nekdanjih sošolcev z Rečice 
ter drugih krajev doline, ki so pomagali 
pri vzpostavitvi sistema in organizaci-
ji turnirjev, ki zdaj potekajo že rutinsko 
in v veliko zadovoljstvo udeležencev. 

• Predlog za priznanje je prišel iz 
vašega okolja …

Kot sem izvedel kasneje, so me za 
elitno priznanje predlagali iz domače-
ga okolja, predlog pa so potrdili pred-
stavniki drugih občin. Zavedam se, da 
način mojega dela morda ni po godu 
vsem, vem pa tudi, da mi zaupa veli-
ko število igralcev in uglednih partner-
jev. Zelo si prizadevam za financiranje 
te dejavnosti, a je denarja v športu še 
vedno premalo za kvaliteten, načrten 
razvoj. 

• Kaj vam pomeni priznanje, ki je 
poimenovano po ugledni športni pe-
dagoginji?

Ob prejemu tako izjemnega prizna-
nja sem bil zelo počaščen. Predlaga-
telju in komisiji, ki je med več predlo-
gi izbrala mene, ter vodji projekta Ivu 
Milovanoviču sem iskreno hvaležen. 
V naši dolini je šport poleg izjemnih, 
podjetnih ljudi najboljši spodbujeva-
lec aktivnega življenja in dviga samo-
zavesti. Tako mora ostati, da bodo tudi 
mladi, ki prihajajo, našli motivacijo na 
športnem področju. Vsem, ki s svojim 
prostovoljnim delom in financiranjem 
omogočajo projekt Športnik leta, zah-
vala in čestitke!

Jože Miklavc
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OLIMPIJSKI FESTIVAL EVROPSKE MLADINE

Gorazd Završnik zlat 
z mešano ekipo 

Gorazd Završnik (levo) je z mešano ekipo osvojil 
zlato kolajno. 

Gorazd Završnik, član 
Smučarsko skakalnega klu-
ba Ljubno BTC, je nasto-
pil na olimpijskem festiva-
lu evropske mladine v Lah-
tiju. Kot član mešane ekipe 
je skupaj z Niko Prevc, Tin-
karo Komar in Maksimom 
Bartoljem osvojil zlato ko-
lajno. 

Slovenska ekipa je za 20 
točk premagala avstrijsko 
ekipo in za 60 točk švicar-
sko. Završnik se je izkazal 
tudi na tekmi posamezni-
kov, kjer je osvojil 8. mes-
to. Bil je tudi član ekipe mla-
dincev, ki je tekmovanje 
končala na 4. mestu.

Štefka Sem

SVETOVNI POKAL V GORSKEM KOLESARSTVU

Monika Hrastnik za uvod 
v sezono šesta

Monika Hrastnik je v Lurdu osvojila šesto mesto.

Nova sezona svetovnega 
pokala v gorskem kolesar-
stvu se je pretekli konec te-
dna začela v Lurdu v Fran-
ciji. Na uvodni tekmi v spu-
stu je nastopila tudi Moni-
ka Hrastnik iz Lepe Njive, 
ki nastopa za ekipo Dorval 
AM. Zasedla je šesto mes-
to. V kvalifikacijah je bila 15., 
na dirki pa je za stopničkami 
zaostala slabih šest sekund.

Aprila se gorski kolesar-
ji selijo na tekme v Brazi-
lijo, julija in avgusta bo-
do v ZDA in Kanadi, osta-
le tekme bodo v Evropi. Se-
zona se bo končala v začet-
ku septembra. Pod okriljem 
mednarodne kolesarske 
zveze UCI bo celotno se-
zono mogoče v živo spre-
mljati na Red Bull TV.

Štefka Sem

ZAKLJUČEK SVETOVNEGA POKALA V SMUČARSKIH SKOKIH

Timi Zajc osvojil Planico in sezono končal 
na osmem mestu

Sezona smučarskih skokov se je kon-
čala z vikendom poletov v Planici. Timi 
Zajc, član Smučarsko skakalnega klu-
ba Ljubno BTC, je prikazal vrsto odlič-
nih nastopov in osvojil nagrado Plani-
ca 7. Na ekipni tekmi so Slovenci zma-
gali, na tekmah posameznikov pa je bil 
Timi dvakrat četrti. V skupnem seštevku 
poletov je končal kot drugi, v svetovnem 
pokalu pa skupno osmi. 

Zajc je že na kvalifikacijah dal vedeti, 
da je odlično pripravljen. Na prvi tekmi v 
petek je po prvi seriji vodil, v drugi pa je 
nazadoval na četrto mesto. Tekma je bila 
nepozabna, ker so prva štiri mesta osvo-
jili Slovenci. 

VELIČASTNA EKIPNA 
ZMAGA 

Slovenski kvartet Žiga Jelar, Peter 
Prevc, Timi Zajc in Anže Lanišek je na 
zadnji ekipni tekmi sezone upravičil 
vlogo favorita in se pred več kot 20 tisoč 
gledalci veselil zmage. Če bi tekma šte-
la za posamično razvrstitev, bi Zajc os-
vojil drugo mesto.

NAJBOLJŠI V SEŠTEVKU VSEH 
PLANIŠKIH POLETOV

Nedeljska tekma je bila za Zajca zelo po-
membna, saj se je potegoval za mali kri-
stalni globus v poletih. S poletoma 233 in 
240 metrov je osvojil četrto mesto, globus 
pa mu je ušel za 10 točk. V skupnem se-
števku za nagradni sklad, za katerega so 
šteli vsi poleti v Planici, je zmagal.

»Pred sezono si česa takega nisem 
predstavljal. Po olimpijskih igrah sem bil 
res presrečen. Sezona je bila zelo dobra. 
Da mi je uspelo priti nazaj po tisti krizi, 
je bila zame zmaga. Zelo težka pot je bila, 
a sem se veliko naučil. To mi je dalo naj-
več. Vesel sem, da je vsega konec. Konec 
tedna je bil za nas lep, a psihološko težak. 
Če potegnemo črto, je vsak dobil, kar mu 
je pripadalo. Žiga Jelar je dobil globus, jaz 
Planico 7, nekaj pa bo ostalo še za drugo 
leto,« je povedal Timi Zajc in dodal, da si 
bo po vsem dogajanju najprej odprl pivo.

Štefka Sem
Timi Zajc je osvojil nagrado Planica 7. 

(Foto: SloSki/BoBo)
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PODROČNO TEKMOVANJE V SMUČANJU

Lučki šolarji odlični v veleslalomu

Ekipa smučarjev iz Luč na področnem tekmovanju na Ravnah na Koroškem 
(Foto: Rajko Rudnik)

Na smučišču Poseka na Ravnah na 
Koroškem je potekalo področno tek-
movanje štajersko-koroške regije v 
veleslalomu za osnovne šole. Učen-
ci Osnovne šole Blaža Arniča Luče so 

osvojili sedem medalj in zmago ter 
drugo mesto v ekipni konkurenci.

PET PRVIH MEST
Najbolj so navdušile mlajše deklice, 

ki so osvojile kar prvih pet mest. Zlato 

medaljo je osvojila Nika Moličnik, sre-
brna je bila Tamara Podbrežnik, bron 
pa je pripadel Tini Špeh. Luna Kosmač 
je zasedla četrto, Zoja Prepadnik pa pe-
to mesto. Pri mlajših dečkih sta zmaga 
in tretje mesto odšla na Solčavsko. Prvo 
mesto je osvojil Miha Klemenšek, tretji 
je bil Matija Brlec. Mlajši dečki in dekli-
ce iz Luč so prepričljivo zmagali v eki-
pni razvrstitvi, pred ekipama OŠ Ljub-
no ob Savinji in OŠ Nazarje.

BRANILCI EKIPNEGA NASLOVA
Pri starejših dečkih sta si tretje mes-

to razdelila Lučana Erik Robnik in Ažbe 
Mlinar. Ekipno so starejši dečki in de-
klice osvojili drugo mesto in se uvrsti-
li v finale državnega tekmovanja, ki bo 
na Rogli. Tam bodo Lučani branili eki-
pni državni naslov, ki so ga osvojili že 
štirikrat zapored. Tudi ti uspehi kažejo, 
kako velikega pomena je sicer majhno 
smučišče v Lučah, kjer se pod strokov-
nim vodstvom učiteljev smučanja STD 
Luče vzgajajo odlični tekmovalci in 
tekmovalke.

Štefka Sem

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO

Članice v državnem prvenstvu nikoli doslej tako uspešne 

Članska ekipa KLS Ljubno, ki je osvojila 3. mesto v 2. slovenski odbojkarski ligi 
(foto: arhiv kluba)

Članska ekipa OK KLS Ljubno je kon-
čala s tekmovanjem v 2. državni od-
bojkarski ligi in osvojila odlično tretje 
mesto. To je njihov najboljši rezultat, 
odkar tekmujejo v državnem prven-
stvu. Uspeh je toliko večji, ker so v eki-
pi samo domače igralke, ki jih vodi do-
mači trener Rok Matek.

DOMA BOLJŠE OD 
SLOVENJGRADČANK

V predzadnjem krogu prvenstva so 
Ljubenke na domačem parketu gostile 
ekipo iz Slovenj Gradca. V prvem setu 
so bolje začele gostje, hitro povedle in 
vodstvo zadržale do konca seta. V dru-
gem setu so domače odbojkarice zai-
grale bolj zbrano in bile vse do zmage 
v rahli prednosti. V tretjem setu je bi-
la igra izenačena, v končnici pa so bile 
boljše domačinke. V četrtem setu so bi-
le gostje enakopravne do desete točke, 
nato pa je domača ekipa naredila razli-
ko petih točk, tako da je Matek dal pri-
ložnost tudi mlajšim igralkam. Končni 
izid 3:1 (16:25, 25:21, 25:21, 25:17).

MARIBORČANKE 
DOKAZALE PREMOČ

V zadnjem krogu so Ljubenke gosto-
vale v Mariboru pri ekipi Nova KBM 
Branik II. Gostiteljice so bile zelo moti-

virane, saj so imele možnost, da osvo-
jijo prvo mesto na lestvici. V vseh treh 
setih so bile Mariborčanke boljše, konč-
ni rezultat je bil 0:3 (16:25, 14:25, 16:25). 

MLAJŠE ODBOJKARICE 
NABIRAJO IZKUŠNJE

Igralke male odbojke so nastopi-
le na domačem turnirju in zabeležile 
dva poraza. V prvi tekmi so bile boljše 

Mozirjanke, ki so zmagale z 2:0 (25:19, 
25:6), v drugi tekmi pa Preboldčanke z 
2:1 (25:16, 18:25, 25:11). Kadetinje so na-
stopile na turnirju v Mozirju in v prvi 
tekmi premagale gostiteljice z rezulta-
tom 2:1 (23:25, 25:23, 15:12), v drugi tek-
mi pa so izgubile z ekipo Braslovče II 
0:2 (19:25, 11:25).

Franjo Atelšek 
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NOGOMETNO DRUŠTVO MOZIRJE

Zimske počitnice izkoristili za priprave na morju
Nogometaši starejših selekcij No-

gometnega društva (ND) Mozirje so 
zimske počitnice izkoristili za inten-
zivne priprave na spomladanski del 

tekmovanj. Podali so se v Umag, kjer 
so imeli odlične pogoje za trening, 
odigrali pa so tudi nekaj prijateljskih 
tekem. 

ODLIČNI POGOJI ZA TRENING IN 
KREPITEV TIMSKEGA DUHA

Od 28. februarja do 3. marca so ime-
li priprave nogometaši selekcij U15 in U17, 
bilo jih je 39. Druga polovica tedna je bila 
namenjena članski ekipi. 20 igralcev pod 
vodstvom trenerja Vikija Uršnika je v te-
lovadnici nabiralo moč, kondicijo in mo-
tivacijo pa na igrišču in ob obali. Prija-
teljske vezi so se tkale v bazenu in sav-
ni, kjer so si povrnili svežino po napor-
nih treningih. Ker je bilo v tem času na 
pripravah precej ekip, so lahko odigrali 
več prijateljskih srečanj. Pomerili so se z 
NK Slovenska Bistrica, NK Tabor Maribor, 
NK Zarica Kranj, NK Kočevje in avstrijsko 
ekipo TSV Assling. Mlajši selekciji sta od-
igrali po dve, članska ekipa tri tekme.

ZGORNJESAVINJSKI DERBI 
PRED VRATI

Mladinski pogon ND Mozirje je 
medtem že začel spomladanski del pr-
venstva, člansko ekipo pa v soboto, 2. 
aprila, na domačem terenu čaka zgor-
njesavinjski derbi s sosedi z Ljubnega 
ob Savinji.

Benjamin Kanjir

MEMORIAL CELJSKIH GORSKIH REŠEVALCEV

Okrešelj gostil državno prvenstvo dvojic

Tekmovalci so na trasi od Logarskega 
kota do Okrešlja premagali 1300 

višinskih metrov.

Med članicami sta naslov državnih 
prvakinj osvojili Špela Zupan (levo) 

in njena sotekmovalka 
Veronika Šenk.

V Logarski dolini je po dveletni pre-
kinitvi znova potekal tradicionalni me-
morial celjskih gorskih reševalcev, ki ga 
je organizirala Gorska reševalna služba 
Celje – društvo (GRS Celje) v sodelova-

nju s Turno smučarskim klubom Lima. 
Tekmovanje je štelo za državno prven-
stvo v turnem smučanju v parih.
IZ LOGARSKEGA KOTA DO OKREŠLJA

Start tekmovanja je bil v Logarskem 
kotu, nakar je tekmovalce pot vodila 
proti Pasjemu sedlu in Spečemu me-
nihu, ki počiva pod Tursko goro. Sledil 
je smučarski spust proti Okrešlju, kjer 
se je za tekmovalce na krajši progi tek-
ma zaključila. V tej kategoriji so bili tu-
di rekreativni smučarji, katerim se čas 
ni meril. 

V SEDMIH KILOMETRIH 
PREMAGALI 1300 VIŠINSKIH 

METROV
Tekmovalci na daljši progi so 

nadaljevali do cilja na Okreš-
lju. Celotna proga je merila ne-
kaj več kot sedem kilometrov, 
svojstven izziv je predstavljalo 
1300 višinskih metrov. Na krajši 
progi so udeleženci v petih ki-
lometrih premagali 900 višin-
skih metrov.

Zmagovalca med člani sta bi-
la Luka Kovačič in Klemen Španring, ki 
sta za progo potrebovala uro, devet mi-
nut in 34 sekund. Med članicami sta 

naslov državnih prvakinj osvojili Vero-
nika Šenk in Mozirjanka Špela Zupan. 
Najboljša veterana sta bila Gvido Špa-
nring in Stane Lotrič, v kategoriji GRS 
pa sta zmagala Anže Šenk in Urh Kar-
ničar. Vodja tekmovanja in glavni or-
ganizator dirke Matej Špeh je bil z iz-
vedbo celotnega dogodka zelo zadovo-
ljen, tako tekmovalni kot netekmovalni 
del sta potekala brez vsakršnih nevšeč-
nosti.

Tatiana Angioi, 
foto: Ivo Avberšek - Hans

Mozirski nogometaši so imeli v Umagu odlične pogoje za trening. 
(Foto: arhiv društva)
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

 • VLOMILEC V DELAVNICI
Mozirje: 21. marca so policisti obravnavali vlom 

v mizarsko delavnico. Storilec je ukradel več različ-
nega orodja.

 • NAŠEL ROČNO BOMBO
Bočna: 21. marca ob 12.20 je občan pri delu na 

travniku našel ročno bombo iz obdobja 2. svetov-
ne vojne. Pripadniki državne enote za varstvo pred 
neeksplodiranimi ubojnimi sredstvi so preiskali ob-
močje in našli še eno ročno bombo. Obe nevarni 
najdbi so uničili na primernem kraju.

 • POŽAR V DIMNIKU
Spodnje Kraše: 22. marca ob 19.10 so se vnele sa-

je v dimniku stanovanjskega objekta. Gasilci PGD 
Šmartno ob Dreti so nadzirali izgorevanje saj, očis-
tili dimniško tuljavo, pregledali okolico dimnika s 
termovizijsko kamero in lastnikom odsvetovali kur-
jenje do prihoda dimnikarske službe.

 • OBČAN SE JE POŠKODOVAL
Robanov Kot: 23. marca ob 14.11 se je pri delu poš-

kodoval občan. Zdravniško pomoč je iskal v zdra-
vstveni postaji v Lučah. Tja je nato poletel helikop-
ter Slovenske vojske skupaj z dežurno ekipo heli-
kopterske nujne medicinske pomoči in ob pomoči 
reševalcev NMP Mozirje prevzel poškodovano ose-
bo ter jo prepeljal na nadaljnje zdravljenje v bolni-
šnico. Gasilci PGD Luče so zavarovali kraj pristanka 
helikopterja.

 • PADEL S STREHE
Rečica ob Savinji: 23. marca ob 14.34 je občan pa-

del s strehe in se pri tem huje poškodoval. Reševalci 
NMP Mozirje so poškodovanca oskrbeli, nato pa ga 
je posadka s helikopterjem Slovenske vojske skupaj 
z ekipo HNMP Maribor na krovu prepeljala v bol-
nišnico. Gasilci PGD Rečica ob Savinji so zavarovali 
kraj pristanka helikopterja.

 • ZAGOREL KUP SMREČJA
Trnovec: 24. marca ob 14.17 je zagorel kup smre-

čja v gozdu. Gasilci PGD Rečica ob Savinji, PGD Pob-
režje ob Savinji in PGD Grušovlje so požar omeji-
li ter pogasili.

 • POŽAR V NARAVI
Nazarje: 24. marca ob 16.15 so gasilci PGD Nazarje 

pod Slatino pogasili manjši požar v naravi.

 • OGENJ ZAJEL ŠTIRIKOLESNIK
Radegunda: 26. marca ob 14.47 je na cesti na Gol-

te zagorel štirikolesnik, s katerega se je ogenj razši-
ril na okoliško podrast. Gasilci PGD Mozirje so po-
žar na vozilu in okoli 400 kvadratnih metrih pod-
rasti pogasili.

 • S HELIKOPTERJEM PO OBOLELO OSEBO
Luče: 27. marca ob 18.01 je posadka s helikopter-

jem Slovenske vojske skupaj z ekipo helikopterske 
nujne medicinske pomoči z Brnika poletela v Luče, 
kjer je od reševalcev NMP Mozirje prevzela obolelo 
osebo in jo prepeljala v bolnišnico. Gasilci PGD Luče 
so zavarovali kraj pristanka helikopterja.
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 14. številki SN

2022

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Isabel Allende: Paula
Znana južnoameriška pi-

sateljica svetovnega forma-
ta Isabel Allende, nečakinja 
čilskega predsednika Sal-
vadorja Allendeja, je v Slo-
veniji poznana po številnih 
delih, ki duhovni svet pove-
zujejo z realnimi političnimi 
razmerami, v katerih je pi-
sateljica odraščala. 

Knjiga Paula je po mne-
nju kritikov najbolj osebna 
in najzaupnejša knjiga, si-
jajno spisana romanizira-
na avtobiografija, ki v mno-
gočem spominja na avtori-
čin prvenec svetovnega slo-
vesa Hišo duhov. Allendeje-
va je knjigo napisala ob bol-
niški postelji umirajoče hče-
re in nastal je nenavadno 
čustven avtoportret, v kate-

rem pripoveduje svoje gren-
ko-sladke spomine na otro-
štvo, neverjetne zgodbe iz 
mladostnih let in intimne 
skrivnosti svoje družine.
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Petek,
1. april

ob 16.00. Zavod Stanislava, Gornji Grad
Delavnica Priprava velikonočnih pogrinjkov

Sobota,
2. april

ob 9.00. Kmetija Žibovt, Logarska Dolina 24
Prikaz zimske rezi v kmečkih sadovnjakih
ob 10.00. Amfiteater na Rečici ob Savinji
Sejem Po domače v pomladni vrt
ob 18.00. Kulturni dom Nova Štifta
Prireditev Pozdrav pomladi

Ponedeljek,
4. april

ob 18.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Redno srečanje za vse, ki bi radi obnovili ali 
spoznali znanje nudenja prve pomoči

Sreda,
6. april

ob 17.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico
ob 18.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Delavnica izdelave rož iz krep papirja

Četrtek,
7. april

ob 9.00. Društveni prostori diabetikov v 
Mozirju
Meritve sladkorja in holesterola v krvi

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

Spoštovanim bralkam in bralcem Savinjskih novic pri-
poročamo, da pri organizatorjih dogodkov predhodno 
preverijo, če je prišlo do morebitnih sprememb.

Uredništvo

ČESTITKE IN ZAHVALE 
Čestitke in zahvale za objavo v Savinjskih novicah lahko 

prinesete osebno ali pošljete tekst ter fotografijo po e-pošti 
na naslov: nina.zidarn@savinjske.com.

Rok za oddajo: za nenaročene objave v petek do 12. ure, za 
naročene (rezervirane) objave v ponedeljek do 12. ure.

Naročniki Savinjskih novic imajo 15 % popust pri objavah 
zahval in čestitk.
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Naročniki SN imajo 15% POPUST pri objavah zahval.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravlja-
mo tudi vsa ostala dela s strojno mehanizaci-
jo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; Brlec 
Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, najboljše mesnate 
pasme za dopitanje na več-
jo težo. Fišar, Tabor; gsm 
041/619-372.
Prodam pujske od 25 do 40 
kg; gsm 041/445-315.  
Prodam prašiče domače 
vzreje, od 30 do 180 kg, ugo-
dno, dostava; gsm 031/509-
061.
Prodam dva bikca čb, sta-
ra 14 dni in 6 tednov; gsm 
041/783-435.
Prodam bikca simental-
ca, starega en teden; gsm 
041/306-863.

ŽIVALI –KUPIM
Kupim kravo, telico za za-
kol, dopitanje in telič-
ke, bikce nad 100 kg; gsm 
031/533-745.
Kupimo telice in krave za 
zakol ali za dopitanje; gsm 
031/832-520.
Kupim jalove krave in te-
lice za zakol, plačilo takoj 

ob prevzemu + davek; gsm 
040/673-009

DRUGO – PRODAM
Prodam gorsko kosilnico 
BCS 630 WS MAX, power 
safe, honda GX340 ALPS, 
dvojna kolesa, nerabljena; 
gsm 031/493-660.
Prodam dobro štajersko be-
lo vino, možna dostava; gsm 
051/415-331. 
Kurilno olje 500 l, ugodno 
prodam; gsm 031/344-791.

VOZILA – KUPIM
Traktor in vse ostale kme-
tijske in gradbene stroje ku-
pim; gsm 041/259-810.

VOZILA – PRODAM 
Ugodno prodam renault 
twingo; gsm 041/266-916. 

DRUGO - IŠČEMO
Iščemo osebo za pomoč pri 
delu na vrtu – pletje; gsm 
041/960-843.
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